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Драмите в прокуратура-
та достигнаха нов апогей 
вчера, когато стана ясно, 
че зам. главният прокурор 
Борислав сарафов е подал 
сигнал срещу главния про-
курор иван Гешев с молба 
за образуване на дисципли-
нарно производство.

в сигнала се твърди, че 

Гешев е записвал незакон-
но член на всс, присвоил е 
вила на Боровец и лично се е 
намесвал в делото “Барсело-
нагейт”.

самият Гешев пък вчера 
сезира всс и поиска остав-
ката на сарафов, заплитай-
ки докрай прокурорския 
трилър.

Междувременно оба-
че в медиите изтече запис 
на разговор между Гешев 
и сарафов, в който вторият 
се кълне във вечна вярност 
на първия. Предполага се, 
че разговорът се е състоял 
в неделя, след връщането на 
Гешев от сАЩ.

Пак вчера заместникът 

на сарафов ясен тодоров се 
оплака, че е видял как дрон 
обикаля около терасата на 
семейното му ваканционно 
жилище. самият тодоров 
също е предложен за смяна 
като зам.-шеф на следствие-
то от Борислав сарафов.

Грозната 
истина

Сигнал до прокуратурата за Мария габриел
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Социалисти от Дискусионния клуб за социална местна политика 
настояват да се разследва случаят с неправомерно ползване на общин-
ско жилище от Габриел, докато е била евродепутат.

ивеем в абсурдни времена и в 
държава на абсурдите. Без бюджет. 
Без правителство. Без еврокомисар. 
и очевидно без прокуратура.

Държава, в която по особено из-
ящен начин висшите представители 
на съдебната власт се изповядват 
публично. в стила на онези с меки-
те шапки, дебелите пури и пресип-
налите гласове. Без грам покаяние, 
разбира се. важно е... да са живи и 
здрави.

Държава, в която дроновете оби-
калят и влизат в терасите, а някои 
се правят на ощипани госпожици за 
последните десетилетия на ненор-
малност.

Защото не е нормално нищо от 
това, което ни поднася сапуненият се-
риал по върховете на прокуратурата.

всичко, което знаехме, сега ни го 
казват от тв екрана. Поднасят ни го по 
абсурден начин онези, които до вчера 
се надцакваха кой по-добре се прави 
на луд. които си говореха на “шефе” 
и “брат ми”. в държавата на “ти си го 
избра” и “Ало, ваньо”. на опрасква-
нето и на онова “с 200 в час”, което в 
крайна сметка отнасяме всички.

Лъсна грозната истина на Моде-
ла, който трови всички и скапва дър-
жавата.

и по-добре да не ни насаждат аб-
сурдното мнение, че трябвало да из-
бираме на чия страна да застанем.

Заставаме на страната на държа-
вата. нея трябва да отвоюваме. най-
напред от мутрите. Защото това, че 
играта продължава, не е изход от аб-
сурда. Унизително е. и позорно. 

и е време да спре.

Ж

Ина МИХАЙЛОВА

провалът 
на Медийния 
тероризъМ 
Срещу бСп

арх. любоМир 
георгиев: Столичната 
община поСтавя
коня пред каруцата 
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сПорт

работещите 
в бнр протеСтират 
за увеличение 
на заплатите

Стр. 2

Стр. 3

снимкабта

Сарафов даде 
гешев на прокурор

Варненската обсерватория “Николай Коперник” организира наблюдение на Слънцето със специализирани 
телескопи. Инициативата е във връзка с Международният ден на светлината, който се отбеляза вчера

вкадър
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социалисти от сдруже-
нието “дискусионен клуб за 
социална местна политика” 
са изпратили до прокурату-
рата сигнал, свързан с канди-
дат-премиера на ГЕРБ мария 
Габриел. Казусът засяга полз-
вано от нея общинско жилище 
в софия неправомерно, докато 
е била евродепутат. Затова со-
циалистите настояват проку-
ратурата да разследва случая и 
да установи има ли извършени 
престъпления и злоупотреба 
със служебно положение, за 
да бъдат наказани виновните 
лица или да се изчисти името 
на замесените.

“Публична тайна е, че г-жа 
мария Габриел в периода в 
който е била евродепутат, из-
бран с листата на партия ГЕРБ 
е ползвала общинско жилище в 
софия, в което да си “стокира” 
нещата! В този период, а и до 
днес в столицата има остър не-
достиг на общински жилища, 
което води до дълго чакане от 
страна на картотекирани мла-
ди семейства, самотни майки, 
възрастни хора с ограничени 
финансови възможности и на 
много други категории граж-
дани с остри жилищни нужди. 
Очевидно е наличието на въз-
ползване от служебно и пар-

тийно положение за ползване 
на евтино общинско жилище, 
а не наемане на такова на па-
зара на частни имоти”, пише 
в сигнала на Николай Белалов 
и Борис Цветков. според тях 
доказателство за подобно въз-
ползване е последователно-
то прикриване на фактите от 
страна на общински чиновни-
ци, както и от кмета йорданка 
Фандъкова, и от самата мария 
Габриел.

Още през 2014 г. на питане 
на общинския съветник Ни-
колай Белалов до Фандъкова, 
тя отговаря, че жилищата на 
столичната община са във 

фондове със социални функ-
ции и некартотекирани граж-
дани не ползват общинско 
жилище. По-късно обаче се 
оказа, че твърдението на сто-
личния кмет е откровена лъжа 
и Габриел публично деклари-
ра, че е ползвала общинско 
жилище, за да си “стокира” 
нещата, но вече не го ползва. 
От последващи публикации 
стана ясно, че Габриел отново 
е излъгала и е ползвала жили-
щето доста време след своето 
заявление. 

“Прокуратурата въпреки 
многобройните публикации 
вероятно до момента не се е 

самосезирала, за да провери 
има ли злоупотреба със слу-
жебно положение, прикри-
вана с лъжите от страна на 
посочените лица. Неразслед-
ването на посочения казус и 
преди и сега уронва прести-
жа, както на управниците в 
столичната община, а така и 
на българските представите-
ли в Европейския парламент 
показвайки ги в светлината на 
хора, ползващи служебното 
си положение за облагодетел-
стване за сметка на социално 
слаби и нуждаещи се техни 
съграждани”, пише в сигнала 
до прокуратурата.  

съдът остави за постоянно в ареста 
18-годишният шофьор Адриан Анто-
нов, който причини тежката катастро-
фа с две жертви на столичния булевард 
“сливница”. При инцидента загинаха 
22-годишният Явор стоянов и 24-го-
дишната му приятелка Анна-мария 

малчева, които пресичали пешеходна 
пътека.

според магистратите е налице ре-
ална опасност от извършване на ново 
престъпление. В мотивите на обвине-
нието се посочва, че Антонов, който 
управлявал автомобила с превишена 

скорост, е проявил самонадеяност, гра-
ничеща с престъпност.

миналата седмица искането на за-
щитата на Антонов за мярка “домашен 
арест” не беше уважено от съда със 
същите мотиви. Първоначалните дан-
ни показват, че 18-годишният шофьор 

е управлявал автомобила със скорост, 
двукратно надвишаваща ограничение-
то от 50 км/ч - около 101 км/ч.

след катастрофата на кръстовище-
то последваха протести с настояване 
за спешни мерки и промени, с които да 
спре войната на пътя. 

с 3880 по-малко са безра-
ботните, които са се регистри-
рали в бюрата по труда през 
април спрямо март, съобщи-
ха от Агенцията по заетостта. 
През четвъртия месец на го-
дината над 148 000 души са се 
регистрирали като безработни. 
с това безработицата в страна-
та през април е 5,2% или с 0,2% 
по-малко спрямо март.

Броят на новорегистрира-
ните безработни през април 
намалява с 2868 спрямо третия 
месец на настоящата година. 

според отчетените данни те са 
17 228 лица или с 1419 по-мал-
ко на годишна база. 

През април трудовите посре-
дници, ромските и младежките 
медиатори са успели да активи-
рат над 3500 неактивни лица за 
регистрация в бюрата по труда, 
с 1200 повече от същия месец 
на предходната година.

През април 14 259 души 
са започнали работа, посочват 
още от агенцията. Най-голям е 
делът на започналите работа в 
сектора на преработваща про-

мишленост, следват тези в хо-
телиерството и ресторантьор-
ството, търговията, държавното 
управление, селското, горското 
и рибното стопанство.

През месеца в бюрата по 
труда са заявени 12 653 свобод-
ни работни места на първич-
ния пазар, което е намаление с 
14,0% спрямо април 2022 г. 

Най-много свободни работ-
ни места в реалната икономика 
са заявени в преработващата 
промишленост, хотелиерството 
и ресторантьорството. 

Работещите в БНР 
протестират за 
увеличение на заплатите

В реклама за лекарства отново се злоупотребява с името на 
известен лекар. този път това е урологът акад. Чавдар славов. 
Това съобщиха от болница “Царица йоанна - ИсУЛ”, където ле-
карят работи.

В социални мрежи се появиха кадри от видео с негово учас-
тие, заснети по друг повод, които са използвани нерегламенти-
рано за реклама на продукти за заболяване при жените.

Акад. славов, началник на Клиниката по урология със специ-
фична дейност по андрология, към болницата, посочва, че никога 
и под никаква форма не е участвал и не възнамерява да участва в 
реклама на медикаменти. Тази практика е неетична и е уронваща 
престижа на медицинското съсловие, допълва славов.

с рекламни кадри в интернет се установяват злоупотреби и 
с имената на други български лекари, включително и с името на 
главния държавен здравен инспектор.

снимкабта

В базата за обучение на Военномедицинската академия (ВМА)  
бе представена подготовката на първите 50 лекари и медицински 
специалисти, които ще оказват спешна медицинска помощ по въздуха

Социалисти със сигнал до 
прокуратурата за Мария Габриел
ОтДискусионнияклубзасоциалнаместнаполитиканастояватдасе
разследваслучаятснеправомернотоползваненаобщинскожилище

Съдът остави в ареста шофьора, блъснал и убил двама души в София

По-малко безработни 
се регистрират в бюрата по труда

Конфедерацията на независимите синдикати в България 
(КНсБ), съвместно със синдикалните организации и професио-
налните обединения в Българско национално радио, организират 
протестен митинг под наслов “За достойно заплащане на работе-
щите в Българското национално радио”. Той ще се проведе днес 
на кръстовището между пресечките на бул. “Евлоги и Христо 
Георгиеви” и бул. “драган Цанков”.

В 9,30 часа участниците ще се съберат пред сградата на БНР, след 
което ще направят шествие до пресечката с бул. “Евлоги и Христо 
Георгиеви”, където в 10 часа ще започне протестният митинг.

Исканията на работещите в БНР към депутатите са за спешно 
приемане на допълнителни 7 млн. лв. в проектобюджета на БНР 
за 2023 г. Това увеличение ще обезпечи увеличение на заплатите 
с 25%, с което според синдикатите ще бъде покрита инфлацията 
от 2021 г. до момента.

“с годините се е натрупал все по-голям проблем с финан-
сирането на Българското национално радио, който лека-полека 
води до това, че възнагражденията изостават сериозно от сред-
ното ниво за софия. същото важи и за колегите ни в страната, в 
регионалните програми”, каза пред БТА генералният директор и 
председател на управителния съвет на БНР милен митев.

Поредна злоупотреба 
с име на известен лекар
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Подходът на гЕрб 
за съставяне на кабинет 
се оказа  непродукти-
вен и невъзможен за 
следване, заяви вчера 
зам.-председателят на 
Нс и на бсП Кристиан 
Вигенин в тв интервю. 
“анализирахме много 
внимателно ситуация-
та след като преминаха 
разговорите на гЕрб-
сдс с дПс и иТН. 
стана ясно, че на нас се 
казват едни неща, а на 
тях други. Е, как може 
да работи едно упра-
вление, когато основ-
ната партия обещава 
на всички всичко про-
тиворечащи си неща?”, 
попита Кристиан Ви-
генин. Той е категори-
чен, че бсП не би дала 
просто ей така гласове-
те си за правителство, 
което да прави каквото 
си иска. “Това е абсурд-
но. Ние може да сме 
пети в този парламент, 
обаче имаме достойн-
ство и сме длъжни да 

отстояваме интересите 
на нашите избиратели. 
Такова правителство 
по начина, по който го 
правят и си го предста-
вят ще бъде вредно за 
българия. Затова пре-
кратихме преговорите”, 
поясни Вигенин.

“В продължение на 
седмици ние не полу-
чихме нищо. говореше 
се за план а, извед-
нъж бсП се оказа план 
б. Предпочитат един 
партньор, а ние някакви 

резерви”, посочи той. 
според Вигенин пос-
ланията на гЕрб-дб и 
ПП-дб са еднакви. Той 
даде пример с дефицита 
на бюджета, социалните 
разходи, джендър идео-
логията, отношението 
към войната в Украйна.

ако се стигне до 
втори или трети мандат 
бсП е готова за нови 
преговори, ако подхо-
дът е различен. Прио-
ритет е да има редовно 
правителство, но не е и 

на всяка цена, която да 
платят гражданите, под-
черта Вигенин.

“В последния месец 
от “бсП за българия” 
положихме всички уси-
лия да осигурим сигур-
ност и стабилност на 
страната и на хората. 
За съжаление, месец 
след старта на Нс няма 
никаква яснота какъв е 
точно профилът и ме-
ханизмът, по които би 
функционирало едно 
правителство”, комен-

тира зам.-председате-
лят на бсП и на Пг 
“бсП за българия” ата-
нас Зафиров в тв ефира. 
По думите му близо ме-
сец наблюдаваме над-
лъгване между първия 
и втория. “В момента, 
в който дойде време 
за яснота, видяхме, че 
всъщност нищо не е 
ясно. стана ясен само 
срокът, но не и как би 
управлявало едно пра-
вителство и по-важното 
- кои са петте приорите-

та, по които то би рабо-
тило”, обясни Зафиров.

според него събити-
ята около главния про-
курор няма как да не 
дадат политическо отра-
жение. “Ние заявихме, 
че всички твърдения на 
гешев трябва да бъдат 
уплътнени с действия. 
бсП има много ясна и 
последователна позиция 
по отношение на глав-
ния прокурор. много-
кратно сме критикували 
работата му, най-вече 
заради многото знакови 
дела, които не бяха за-
вършени. В понеделник 
стана ясно, че и някои 
от тях умишлено са били 
държани на трупчета, за 
да се обслужват опреде-
лени интереси”, обясни 
той. “Един от основните 
приоритети в работата 
на Нс трябва да бъде 
съдебната реформа. Но 
истинска, а не просто 
целяща смяната на чо-
века “X” с човека “Y”, 
коментира Зафиров.

КристианВигенин:

Подходът на ГЕРБ се оказа
непродуктивен и невъзможен
БСПнямадабъдемрезервнагумавуправлението,заявиАтанасЗафиров

“От години бсП говори за па-
ралелната държава и най-накрая 
тя излиза наяве”, заяви депута-
тът от Пг “бсП за българия” 
Христо Проданов в тв интервю. 
Той отрече категорично да има 
пряка връзка между пресконфе-
ренцията на главния прокурор 
иван гешев и решението бсП 
да се оттегли от преговорите за 

кабинет. 
Няма връзка между сътресе-

нията в прокуратурата и реше-
нието на бсП да не подкрепи 
кабинет на гЕрб-сдс, коменти-
ра и народният представител от 
бсП деян дечев в тв изява. “и 
г-н гешев и г-н сарафов обяви-
ха, че ще предприемат конкрет-
ни действия срещу конкретни 

лица. добре би било за българия 
тези силни думи да прераснат в 
действия, тъй като една от основ-
ните критики към прокуратура-
та е за затлачените дела. Появи 
се версия, че тези дела умишле-
но са “на трупчета”, за да може 
да се контролира и манипулира 
този или онзи политик, което е 
изключително тревожно. Когато 

политици се намесват в работа-
та на прокуратурата и обратно 
няма невинни, но това, което се 
случи вчера е нещо страшно”, 
допълни дечев.

Не трябва да има вмешател-
ство в работата на институция-
та, категоричен е депутатът от 
левицата иван Ченчев. “Още 
когато мария габриел поиска 

оставката на главния прокурор 
иван гешев лидерът на бсП 
Корнелия Нинова предупреди, 
че това е пряка намеса в рабо-
тата на прокуратурата. Затова 
и ние не се месим. ако всичко, 
което гешев вчера каза е вярно, 
той трябва да облече думите си в 
дела и тогава ще му повярваме”, 
коментира Ченчев.

ХристоПроданоВ:

Паралелната държава излиза наяве

директорът на Националната след-
ствена служба и заместник на главния 
прокурор борислав сарафов е депозирал 
молба за образуване на дисциплинарно 
производство срещу главния прокурор 
иван гешев за евентуално извършено 
престъпление от него, съобщиха вчера 
от Всс. В ход е и процедурата по от-
страняването на гешев от Прокурорска-
та колегия, съобщи боян магдалинчев, 
представляващ Всс. От вчера започва да 
тече 7-дневният срок, който приключва 
следващия понеделник.

междувременно в медиите изтече 
запис между гешев и сарафов, в който 
сарафов се кълне във вечна вярност на  
гешев. Предполага се, разговорът може 
да се е състоял в неделя, след връщането 
на гешев от америка. 

аудиофайлът започва с обяснение на 
сарафов, че отиват с жена му да купуват 
играчки за подаръци за децата, тъй като 
едно от тях има рожден ден. “искам да ти 
кажа само да знаеш, че не се прощаваме. 
играта про дължава. Прегрупираме се - 
кой на каква позиция е, но приятелството 

си е приятелство. Ние оставаме да бъдем 
и приятели. и това, което си говорихме с 
тебе, ако си спомняш на морето на семи-
нара на “Ханс Зайдел” в Поморие, остава в 
сила. аз разчитам на теб и ти бъди убеден, 
че разчиташ на мен”, казва гласът, който 
изключително много прилича на гласа 
на  сарафов. “благодаря ти. само че нали 
знаеш, че те похарчиха и тебе”, репликира 
другият глас, който прилича на този на  ге-
шев. “Еми сигурно, ама какво да се прави”, 
отговаря сарафов. “и мене. и така. да сме 
живи и здрави. Важното е да си гледаме 
децата”, констатира събеседникът, за ко-
гото се предполага, че е гешев. “Затова ти 
казвам, каквото и да стане, където и да е, 
приятелството, моето към теб, е налично”, 
казва още мъжът, чийто глас изключител-
но много прилича на този на сарафов.

ПП-дб пък настояват за изслушване 
в Нс на главния прокурор иван гешев, 
на заместника му и шеф на Националната 
следствена служба (Нслс) борислав са-
рафов и на зам.-директора на службата 
ясен Тодоров, се посочва в позиция, из-
пратена до медиите. 

Сарафов дава Гешев на прокурор

СнимкАБТА

ВСС проведе вчера заседание, на което 
не беше обсъждана оставката на Иван Гешев
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СнимкаБТа

Акция за кръводаряване на открито  
се проведе вчера в Плевен. Мотото на кампанията  
е “Плевенчани за Плевен”, каза д-р Василина Василева, 
началник на отделението “Кръводаряване” в центъра

софийският университет 
“св. Климент Охридски” заема 
952 място от общо 20 531 висши 
училища в света, обхванати в 
класацията на Center for World 
University Rankings за 2023 г. 
алма матер е на 366-о място 
сред вузовете в Европа, сочи 
още подреждането. То е най-
голямата академична класация 
на световните университети. В 
българия тя поставя софийския 
университет на първо място в на-
ционален мащаб, докато общият 

му резултат в световната класа-
ция е 70,7 от 100 възможни.

Първите три места в кла-
сацията са за американските 
висши училища в Харвард, 
масачузетския технологичен 
институт и станфорд, на 4-то и 
5-о място са университетите в 
Кеймбридж и Оксфорд.

сред първите 1000 универ-
ситета в света 15 са от балкан-
ски страни, като софийският 
университет е на 14-то място 
сред тях. Начело е белградски-

ят университет, който в светов-
ната класация е на 362-ра пози-
ция. сред първите 1000 Турция 
има 6 университета.

методологията на подреж-
дането включва 7 показателя в 4 
области като брой на универси-
тетските възпитаници, спечели-
ли големи академични отличия, 
заетост на възпитаниците като 
мениджъри в големи компании, 
брой на преподаватели с голе-
ми академични отличия, научни 
публикации и цитирания и др. 

Четвъртокласниците ни са с добри 
умения по четене сред 57 държави

Полицията предприема специални мерки заради предстоящите абиту-
риентски балове. Подаването през прозорците на автомобилите и изли-
зането от купето по време на движение, както и претоварването с повече 
хора, е нарушение на Закона за движение по пътищата и се наказва с 
глоба между 20 и 50 лева. Вече са проведени срещи с директори, уточ-
нени са маршрути за придвижване. Всички областни дирекции на мВр 
са получили писма, а екипите на пътната и охранителната полиция ще са 
ангажирани със спазването на реда по време на баловете. 

От “Пътна полиция” напомниха, че трябва да се използват обезопаси-
телни колани както в автомобилите, така и в автобусите и микробусите 
по време на екскурзиите.

“Нека и родителите да проведат приятелска беседа със своите деца, 
че животът е по-важен от всичко останало, че би следвало да бъдат в 
превозните средства в нормално състояние и да не превръщат улиците в 
опасни места както за себе си, така и за останалите граждани”, призоваха 
от Пътната полиция.

През миналата година са настъпили шест катастрофи с превозни сред-
ства, шофирани от абитуриенти, като от тях три са били в силистра, а 
останалите - във Варна, Видин и Хасково. При тях са били ранени трима 
зрелостници. Тогава са взети повече от 570 мерки от органите на мВр, 
като в 145 от случаите са съставени протоколи за полицейско предупреж-
дение за нарушаване на обществения ред от страна на абитуриенти. със-
тавени са повече от 70 акта и над 170 фиша.

близо 600 учители и уни-
верситетски преподаватели от 
цялата страна ще оценяват в 
електронна среда изпитните ра-
боти от предстоящата сесия на 
държавните зрелостни изпити. 
Тя започва в петък с матурата 
по български език и литература. 
Тестът се състои от 22 задачи с 
избираем отговор, 16 с кратък 
свободен отговор и 2 с разширен 
свободен отговор. Последният 
41-ви въпрос включва писане на 
есе или интерпретативно съчи-

нение, като за втора поредна го-
дина ще има две отделни теми. 
и тази година за тройка ще са 
необходими 30 точки, а макси-
мумът е 100 точки. Над 50 000 
зрелостници са подали заявле-
ния за допускане до изпита.

Вторият задължителен дър-
жавен зрелостен изпит ще се 
проведе на 23 май. За него заяв-
ления са подали 25 000 зрелост-
ници. Профилиращите предме-
ти, от които те ще избират, са 
общо 18, но изпитите ще са 27, 

защото тези по чужд език се по-
лагат на различни нива в зависи-
мост от учебния план. 

и тази година най-много от 
завършилите профилирани гим-
назии са избрали да положат из-
пит по английски език като втора 
задължителна матура. Желание 
да се явят на зрелостен изпит по 
биология и здравно образование 
са заявили 2628 младежи, по ге-
ография и икономика - 2588, по 
математика - 1732, а философия 
са избрали 1483.

На 23 май завършващите 
професионално образование ще 
положат задължителния си дър-
жавен изпит за придобиване на 
професионална квалификация. 
Над 11 500 от тях ще защитават 
дипломен проект, а близо 12 000 
ще се явят на изпити по профе-
сията, включващи теоретична и 
практическа част.

По време на изпитната сесия 
през май и юни министерство-
то на образованието и науката 
ще организира общо 83 изпита. 

след приключването на изпит-
ната кампания на зрелостници-
те, започват препитванията на 
четвъртокласниците и на сед-
мокласниците. Националното 
външно оценяване по български 
език и литература за четвърток-
ласниците е на 29 май, а по мате-
матика - на 30 май.

Първата дата за Национално 
външно оценяване по български 
език и литература е на 13 юни, а 
по математика - на 16 юни. ре-
зултатите ще са ясни на 28 юни. 

600 преподаватели оценяват
матурите на 50 000 зрелостници
30точкищесанужнизатройканадържавнитезрелостниизпити

До 50 лева глоба за нарушения по 
време на абитуриентските балове

българските четвъртокласници се представят 
много над средното ниво в уменията си за чете-
не, показват резултатите от международното из-
следване на уменията за четене PIRLS 2021. То 
отчита тенденциите в постиженията на учени-
ците и изучава различията между националните 
образователни системи в участващите страни. 

изследването се провежда на всеки 5 годи-
ни от 2001 г. Проучването в българия обхваща 
4043 четвъртокласници от 151 училища в стра-
ната, както и техните 212 учители и родителите 
на 4037 от тях. PIRLS измерва техните способ-

ности да разбират съдържанието на различни 
текстове като използват набор от познавателни 
процеси. изследването се фокусира върху две-
те основни цели при четенето на учениците в 
и извън училище - четене с разбиране (худо-
жествени текстове) и извличане и използване 
на информация (научно-популярни текстове). 
средният резултат по четене на българските 
четвъртокласници е 540 точки, който е доста 
над средния за страните. Най-добре се предста-
вят учениците от сингапур, Хонконг, русия, 
англия, Финландия и Полша. 

Софийският университет е сред 
първите хиляда висши училища в света

Община Русе се включва в инициативата за въвеждане на климатично образование в  
русенските училища чрез използване на иновативен инструмент, наречен “Климатична 
фреска”. В обучение в СУЕЕ “Св. Константин-Кирил Философ” като първи етап  
от кампанията се включиха 37 учители от 9 общински училища. Под формата  
на игра бе показана връзката между човешката дейност и климатичните промени
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служебният министър на 
икономиката никола стоянов 
се разбърза и обяви публичен 
конкурс за 16 позиции на тър-
говски аташета в чужбина. от 
министерството съобщават, 
че повече от 10 г. не са били 
обявявани толкова много на 
брой назначения. 

служебното правителство 
още през април изненадва-
що обяви конкурси за 7 тър-
говски аташета зад граница, 
при това само за най-апетит-
ни места - в отава в канада, 
Бразилия в Бразилия, Буенос 
айрес в аржентина, джа-
карта в индонезия, абуджа 
в нигерия, Претория в Южна 
африка, Вашингтон и Чика-
го в саЩ. Участвали са 73-
ма кандидати, интересът е 5 
пъти по-голям от предходни 
подобни конкурси, провеж-
дани в мии. оттам обаче не 
дават информация дали вече 
има избрани титуляри за тези 

позиции и откога те застъпват 
на служба.

десет от позициите, за 
които стартират новите кон-
курси, са в държави, в кои-
то има действащи търговски 
представители, но с изтичащ 
мандат през тази календар-
на година. Това са австрия 
(Виена), Германия (в два 
града - Берлин и Франкфурт 
на майн), Грузия (Тбилиси), 
Гърция (атина), израел (Тел 
авив), испания (мадрид), 
словения (Любляна), Турция 
(истанбул) и Швеция (сток-
холм). конкурсните процеду-
ри за тях се откриват, съглас-
но промените в правилата за 
работа на сТиВ, а именно с 
цел по-добра координация 
между новоназначен служи-
тел и такъв, който отпътува за 
софия.

В новите правила е пред-
видено да има период на 
застъпване. По този начин 

служителите ще могат да пре-
дадат един на друг работата и 
информацията за стартирани 
инициативи, които трябва да 
бъдат продължени, а също и 
създадените контакти с адми-
нистрацията и бизнеса в при-
емащата държава. 

В алжир (алжир), индия 
(делхи), казахстан (алмати), 

китай (Пекин), Португалия 
(Лисабон) и Швейцария (Берн) 
позициите са вакантни.

крайният срок за канди-
датстване е до 26 май 2023 г. 
В комисията по избор били 
включени само експерти от 
институцията, без участие на 
политическото ръководство 
на министерството. основ-

ната задача на търговските 
представители е изграждане-
то и развитието на потенци-
ала на двустранните иконо-
мически отношения между 
приемащата страна и Бълга-
рия, както и подпомагане на 
български компании, които 
искат да стъпят на съответния 
чуждестранен пазар.

Церемонията, на 
която вчера министър 
Шишков трябваше да 
даде старт на строител-
ството на обхода на кре-
сна, бе съпътствана от 
полицейско присъствие 
и арести на протестира-
щи природозащитници. 
изграждането на най-
проблемния участък 
от магистрала “стру-
ма” - през кресненския 
пролом, в последните 
седмици предизвика де-
монстрации. напреже-
нието ескалира, защото 
остава неясно по какъв 
вариант ще бъде прока-
рана магистралата в ра-
йона на дефилето, а ре-
сорното министерство и 
аПи мълчат по въпроса, 
докато тихомълком зад-
вижват стоителството.

служебното пра-
вителство е сключило 
тихомълком двата до-
говора за изграждане 
на магистрала “струма” 
в най-трудната й част - 
района на кресненското 
дефилe. договорите са 
подписани още през ап-
рил, макар че информа-
цията за това е подадена 
през май. 

официалните лица, 

дошли да режат лента 
на новия обект вчера, 
бяха пазени от поли-
цейски кордон, а меж-
дувременно стана ясно 
че са били арестувани 
природозащитниците 

андрей ковачев и Пе-
тко ковачев, които от 
години са за изнасянето 
на бъдещата магистрала 
изцяло извън дефиле-
то, за да се опази при-
родата. Задържан е и 

доц. д-р стоян Бешков 
- зам.-директор на При-
родонаучния институт 
с музей към Бан, който 
също е участвал в про-
теста за спасяването на 
кресненското дефиле.

към края на март броят на влоговете на гражда-
ни със суми над 1 млн. лв. е 1277, показват данни 
на БнБ. В рамките на една година депозитите на 
милионери са нараснали с 255 броя или с 25%. а 
общата сума в тези влогове се увеличава с 25,3% 
за година и надминава 3,5 млрд. лв. именно при 
тези най-големи влогове има най-сериозен ръст. 
със стопяването на депозитите намалява и ръстът 
на натрупаните пари през последната година. а 
при най-малките влогове дори има спад.

депозитите със суми между 200 000 лв. и 500 
000 лв. за година са нараснали с над 20% и към 
края на март са 18 222 броя. Голямо е увеличени-
ето и на влоговете със суми между 500 000 лв. и 
1 млн. лв. - с 19,2% за година, до 2633 броя. През 
тримесечието от януари до март депозитите със 
суми между 500 000 лв. и 1 млн. лв. са намалели 
с 13 броя. 

При всички останали влогове на граждани със 
суми над 5000 лв. има увеличение през първото 
тримесечие на годината. като колкото по-малка 
е сумата в банковата сметка, толкова по-малко е 
увеличението. 

При депозитите със суми между 100 000 лв. и 
200 000 лв. увеличението за година е с 10,2% до 
над 87,7 хил. броя. докато при влоговете с между 
5000 лв. и 10 000 лв. увеличението е само с 1,1% 
до 795,8 хил. броя.

При по-малките влогове дори има спад как-
то на броя им, така и на средствата в тях. Това 
означава, че докато хората с големи финансови 
възможности трупат още повече пари по банкови-
те си сметки, хората с най-малки спестявания са 
принудени да теглят пари, за да закърпят семей-
ния бюджет.

Европейската комисия съобщи, че 
одобрява държавна помощ от 26,5 ми-
лиона евро за държавното дружество 
“Български пощи”. В съобщението се 
отбелязва, че дружеството поддържа 

2973 пощенски станции у нас с общо 
8500 служители, но е засегнато от 
инфлацията и увеличените разходи 
за своята дейност. Помощта се пред-
вижда да бъде предоставена като заем 

и използвана до края на октомври, за 
да продължи осигуряването на услу-
гите, сред които е и изплащането на 
пенсиите.

България се ангажира, че след шест 

месеца заемът ще бъде върнат или дру-
жеството ще представи план за пре-
структуриране. допълва се, че подобен 
план ще подлежи на оценка и одобре-
ние от Ек.

26,5 млн. евро заем за „Български пощи“

Властта се разбърза с 16 нови 
търговски аташета
Крайниятсрокзакандидатстванее26май

Увеличават  
се влоговете  
над 1 млн. лв.

Протест срещу трасето  
на „Струма“ 

СнимКаБТа

Министър Иван Шишков даде старт на доизграждането  
на пътен възел “Кресна” и пътните връзки към него 
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Годишната инфлация в България 
през април е паднала до 11,6%, след 
като предходните месеци беше 16% - 
през февруари, и 14 на сто - през март, 
показват данните на нси. Поскъпва-
нето на стоките и услугите през април 
е 0,3% спрямо предходния месец, като 
най-високо е то при облеклата и обув-
ките - 5,4%. но разходите на хората за 
жилището под формата на сметки за 
ток парно, газ и др. дори са по-ниски, 
отколкото мартенските и са намалели с 
0,2%. Хранителните стоки през април 
спрямо март са поскъпнали с 0,1%, а за 
последните 12 месеца с 15,8%. В края 
на миналата година годишното пос-
къпване на храните беше достигнало 
26%, но оттогава индексът постепенно 
намалява. 

При хранителните продукти най-
много поскъпват зелето - с 39,5%, лу-
кът - с 13,3%, агнешкото - с 3,9%, хля-
бът - с 3,1%, малотрайните колбаси - с 
3,7%. макар и минимално, поскъпва-
нето при хляба продължава въпреки 
свалената до нула ставка на ддс как-
то за него, така и за брашното. обяс-
нението на производителите е, че това 
се дължи на силно нарасналите им 
разходи за труд, както и повишените 
цени на енергията през последните 
2 г. За месец по-видимо поевтиняват 
краставиците - със 17,3%, олиото - със 
7,3%, листните зеленчуци - с 5,9%, 
бирата - с 3,4%, доматите - с 2,6%, 
яйцата - с 1,7%. яйцата бяха най-пос-

къпналият хранителен продукт през 
последната година.

При нехранителните стоки лидер 
по поскъпване са международните по-
лети, при които за месец повишението 
е 53,6%. Цените на обувките са с ръст 
7,1%, на облеклото - с 4,7%, на хотелите 
в курортите - с 4,3%. спадът при нехра-
нителните продукти се дължи основно 
на енергийни продукти. метанът поев-

тинява с 6,7% спрямо март, централно-
то газоснабдяване - с 6,1%, пропан-бу-
танът - с 5,4%, дизелът - с 4,6%.

междувременно от данните на 
БнБ стана ясно, че банкнотите от 100 
лева в обръщение, вече са повече от 
тези от 20 лева. В края на март в обо-
рот са малко над 116 млн. от зелени-
те банкноти, а от сините бройката е 
108,192 млн. до края на миналата го-

дина съотношението е било обратно-
то, а причината за промяната е висока-
та инфлация, която увеличава парите 
в обръщение, а заради по-големите 
суми се използват за плащания повече 
банкноти с висок номинал. има и дру-
го разместване при банкнотите - оказ-
ва се, че най-често вече се фалшифи-
цират тези от 50 лева, а не 20-левките, 
като беше досега.

Европейската банка 
за възстановяване и раз-
витие (ЕБВр) повиши 
прогнозите си за иконо-
мическия растеж на Бъл-
гария през 2023 г. и 2024 
г., както и на целия ре-
гион на Югоизточна Ев-
ропа. Това се посочва в 
новия доклад на органи-
зацията за регионалните 
икономически перспек-
тиви, предаде БТа. оч-
аква се темпът на растеж 

на българската икономи-
ка да бъде 1,3 на сто през 
текущата година и 2,9 на 
сто догодина, като и две-
те стойности са прераз-
гледани нагоре с 0,3 на 
сто спрямо предишните 
прогнози на ЕБВр. 

За региона на Юго-
източна Европа като 
цяло прогнозите също 
са повишени, подкре-
пени от перспективите 
за присъединяване към 

еврозоната, които за-
силват инвеститорско-
то доверие в България, 
по-високите държавни 
инвестиции в румъния 
и пренасянето на ефек-
та от по-силните ико-
номически резултати в 
Гърция през последните 
тримесечия на 2022 го-
дина. растежът на реги-
она се очаква да бъде 2,3 
на сто през 2023 г. и 3 на 
сто през 2024 година. 

В складовете на бъл-
гарските производите-
ли има над 3 млн. тона 
хлебна пшеница, 1,3 
млн. тона слънчоглед и 
около един тон цареви-
ца. Това е заявил пред 
журналисти председате-
лят на Ус на асоциаци-
ята на земеделските про-
изводители в България 
Венцислав Върбанов. от 
думите му става ясно, че 
вероятно двете реколти 
- от миналата година и 
тази, която предстои да 
бъде ожъната, ще се за-
стъпят. “Това ще дове-
де до задълбочаване на 

проблема”, смята той. 
според Върбанов за-

браната за внос на укра-
инско зърно към момен-
та не води до постигане 
на желания ефект. “към 
момента това не повлия 
върху цените, които се 
определят от междуна-
родните борси. на този 
етап очакванията ни 
се разминаха с реална-
та действителност. ние 
имахме няколко срещи 
с вносителите на слън-
чоглед и на една от тях 
беше декларирано, че 
ще започнат да купуват 
български слънчоглед. 

Въпросът е в това, че це-
ните са ниски и повечето 
колеги в очакване на по-
високи цени не продават, 
защото трябва да прода-
ват на загуба”, обясни 
още той.

Върбанов посочи, че 
нещата в бранша не са 
били толкова зле не в по-
следните 30 години. По 
думите му има загуби, 
които могат да се изчис-
лят след закупуване на 
консумативи и даде при-
мер с торовете, които са 
били купувани на цена от 
1800 лева за тон, а сега 
цената е под 400 лева.

държавите членки на Европей-
ския съюз са готови да финализират 
нова цел за възобновяемата енергия, 
за да постигнат 42,5% от общата 
енергия на блока от ВЕи-та до 2030 
г. Това показва окончателната версия 
на предложението, съобщава рой-
терс, цитирана от Бнр. Ес настоява 
страните от блока усилено да декар-
бонизират своите икономики, за да 
се справят с изменението на климата 
и да укрепят сигурността на достав-
ките чрез развитие на европейска зе-
лена индустрия, за да избегнат енер-
гийна зависимост от всяка една друга 

страна като русия. Законопроектът 
потвърждава политическата сделка, 
постигната с Европейския парламент 
в края на март.

окончателният текст все още се 
нуждае от официално одобрение от 
страните от Ес и от Европейския пар-
ламент - стъпка, която обикновено е 
формалност, напомня агенцията. на-
стоящата цел на Ес е да има 32-про-
центен дял от възобновяема енергия 
до 2030 г. новият законопроект по-
ставя обвързваща клауза от 42,5% и 
посочва, че държавите членки трябва 
да се стремят дори до дял от 45%.

Годишното поскъпване  
се забави до 11,6%
Зарадиинфлациятаплащамеповечесъсстолевки,отколкотосдвайсетолевки

 
 
 
През първото тримесечие на 
2023 г. БВП на България нара-
ства с 2%, спрямо първото три-
месечие на предходната година и 
с 0,4 на сто спрямо четвъртото 
тримесечие на 2022 г., съобщи 
НСИ. Според експресните оценки 
за първото тримесечие на 2023 
г. БВП в номинално изражение 
достига 37,265 млрд. лева. Реа-
лизираната добавена стойност е 
32,327 млрд. лева. Най-голям дял 
в БВП заема крайното потреб-
ление с 83,4%, което възлиза на 
31,084 млрд. лева.

БВП нараства  
с 2 на сто

СнимкаЕмилиякоСтадинова

ЕБВР очаква 1,3% икономически 
растеж на България

Новопет

Близо половината енергия  
в Европа да е от ВЕИ до 2030 г.

Зърнарите не продавали,  
чакали по-високи цени
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Баща с детето си участва в митинг на една от левите партии в Гърция. Социологическите 
проучвания в южната ни съседка прогнозират оспорвана борба между консервативната 
“Нова демокрация” и лявата СИРИЗА на предстоящите на 21 май парламентарни избори

СнимкиБТА

Язовир “Канелон Гранде”, който 
захранва с вода Монтевидео, е почти 
пресъхнал. В Уругвай е обявено извън-
редно положение заради невижданата 
от десетилетия суша. Жителите на 
столицата се оплакват, че водата от 
чешмите е станала негодна за консу-
мация заради високото ниво на сол

Хърватското министерство на отбраната мобилизира 150 во-

енни заради наводнения и активизирани свлачища. Заради обил-

ните валежи е обявен оранжев код за опасност в цялата страна 
и се предприемат спешни мерки за укрепване на крайречните 
диги. Особено тежко е положението в град Костайница, който е 
отрязан от останалия свят. Притеснително е положението в сто-

лицата Загреб, където равнището на Сава е достигнало критични 
стойности. 

Общините в западната част на Босна и Херцеговина също 
обявиха извънредно положение заради поройните дъждове. 
Особено тежко е положението в Сански мост, където заради 
преливане на близката река са наводнени десетки домове. Над 
страната се очакват валежи между 30 и 60 литра на кв. м.

Сирийският президент Башар асад е поканен от президента 
на ОаЕ шейх мохамед бин Зайед ал Нахаян на предстоящата 
Конференция на ООН за климата КОП28 в дубай. това ще бъде 
първата голяма среща с много западни лидери с участието на 
асад от началото на конфликта в Сирия през 2011 г. Световните 
медии отбелязват, че в последните месеци дамаск се освобожда-

ва от международната изолация. 
асад ще участва на 19 май и в срещата на лидерите на араб-

ската лига в джеда, след като членството на Сирия в организа-

цията бе възстановено. 
Западните страни засега изключват възможността за контак-

ти със сирийския лидер, след като преди 12 години ЕС въведе 
санкции срещу него заради гражданската война в страната.

Управляващите в Пол-

ша консерватори от “Право 
и справедливост” обявиха 
план за увеличаване соци-

алните помощи. детските 
надбавки скачат от 500 зло-

ти (220 лв.) месечно на 800 

злоти (350 лв.). Очаква се в 
бъдеще лекарствата за деца 
и пенсионери да станат без-

платни. Според премиера 
матеуш моравецки програ-

мата ще струва на бюджета 
около 24 млрд. злоти (10,5 

млрд. лв.).
Опозицията обвини вла-

стите в популизъм в навече-

рието на парламентарните 
избори, които трябва да се 
проведат в края на октомври 
или началото на ноември. 

Според партия “Гражданска 
платформа” увеличаването 
на държавните помощи сти-

мулира инфлацията, която 
по данни на официалната 
статистика през април е била 
14,7% на годишна база.

Полша предизборно вдига социалните помощи

Продължава борбата с 
наводненията в Хърватия

Сирийският президент 
разбива изолацията

Йенс Столтенберг  
се оттегля от НАТО

Генералният секретар на НАТО 
Йенс Столтенберг заяви, че ще на-
пусне поста си, след като манда-
тът му изтече тази есен. На среща 
в Копенхаген той изрази увереност, 
че страните от Алианса ще успеят 
да открият негов “отличен прием-
ник”. 

Молдова напуска ОНД
Молдова напуска ОНД. Предсе-

дателят на парламента Игор Гросу 
заяви, че постепенно всички спора-
зумения, подписани от Молдова в 
рамките на организацията, ще бъ-
дат оценени и при нужда изменени 
и отменени. От Москва разкрити-
куваха решението на Кишинев. 

СЗО затваря  
офис в Москва

СЗО закрива Европейския офис 
за превенция и контрол на незараз-
ните болести в Москва. Обектът 
ще бъде преместен в Копенхаген в 
началото на 2024 г. Дипломати ко-
ментирали пред “Ройтерс”, че цел-
та е изолацията на Русия. 

Палестина призова ООН  
да „замрази” Израел

Президентът на Палестинска-
та автономия Махмуд Абас призова 
ООН да замрази членството на Из-
раел в организацията заради агреси-
ята и окупацията на палестински 
територии. Той уточни, че палес-
тинците не са против евреите, а че 
“са против онези, които окупират 
земята им”.

Четирима загинали при 
стрелба в Ню Мексико

18-годишен е открил безразбор-
на стрелба с автоматично оръжие 
пред църква в град Фармингтън в 
американския щат Ню Мексико. Той 
е успял да убие трима души, преди 
полицията да пристигне и да го за-
стреля. Мотивът за престъпление-
то се изяснява.

Жертви при пожар  
в хостел в Нова Зеландия

Най-малко шестима души са за-
гинали при пожар в хостел в столи-
цата на Нова Зеландия Уелингтън. 
52-ма са били спасени от четири-
етажната сграда. Осем души са 
настанени в болница. Сигналът за 
пожара бил подаден малко след по-
лунощ. Причината за трагедията за 
момента не е установена.

държавният департамент 
на СаЩ публикува годиш-

ния си доклад за религиоз-
ната свобода по света за 2022 
г. в документа със свободен 
достъп на уебсайта на ди-

пломатическото ведомство е 
представена информация за 
състоянието на религиозните 
свободи във всички страни по 
света.

За България в доклада се 
отбелязва, че Конституцията 
гарантира свободата на веро-

изповеданията и на съвестта. 

Обърнато е внимание на реше-

нието на кмета на София йор-

данка Фандъкова да отмени 
на процедурни основания Лу-

ковмарш, организиран в чест 
на генерал Христо Луков.

в доклада на държавния 
департамент се споменава, че 
през април м.г. върховният 
касационен съд е върнал де-

лото за разпространяване на 
радикален ислям от 12 пред-

ставители на мюсюлманското 
вероизповедание за повторно 
разглеждане от Окръжния 

съд в Пазарджик. Обръща се 
внимание и на изявленията 
на мюсюлмански лидери, че 
Столичната община не е от-

кликнала на молбите да даде 
разрешение за строеж на нова 
джамия.

Цитирани са представи-

тели на “Свидетелите на йе-

хова”, според които общини 
ограничават дейностите им. 

в документа се обръща 
внимание, че антисемитската 
реторика продължи да се поя-

вява редовно в онлайн комен-

тари, в социалните мрежи, в 
статии в онлайн медиите и в 
пресата. На обществени мес-

та са се появили антисемит-

ски графити, включително 
свастики и обиди. въпреки 
законовата забрана за раз-
пространение на фашизъм 
или други антидемократични 
идеологии, властите рядко са 
прилагали закона и сувенири 
с нацистки знаци се нами-

рат в различни туристически 
зони в страната, се отбелязва 
в доклада. Изтъква се, че през 
ноември правителството е 
създало постоянен пост на 
национален координатор за 
борба с антисемитизма.

Луковмарш отново
в доклад на САЩ
СпоредДържавниядепартаментунас
оставатпроблемитесантисемитизма
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ДеНЯТ На 
БЪЛГаРСКИЯ 
СПОРТ

  �
Марин Милашки

На днешната дата отбеляз-
ваме деня на българския спорт. 
По този начин отдаваме почит 
за огромните усилия на стотици 
български спортисти, треньори 
и деятели в областта на спорта, 
прославяли името на България. 
Празникът е с решение щ581 на 
министерския съвет от 4 август 
2006 година.

датата не е избрана случай-
но. На 17 май 1894 г. в софия 
пристигат първите 10 учители 
по физическо възпитание от 
Швейцария. Тяхната мисия е 
да положат основите на спорта 

в страната ни след Освобожде-
нието. Най-известни са Шарл 
Шампо и Луи айер.

За първи път в България 
швейцарците внасят футбол-
ни топки и различни уреди за 
гимнастика. Те основават и ем-
блематичната гимнастическа 
организация “Юнак”. Шампо е 
и първият участник за България 
на Летни олимпийски игри през 
1896 г. в атина.

От 1894 до 1897 г. Шампо е 
учител в Първа софийска мъж-
ка гимназия. работи съвместно 
с Тодор йончев. В гимназията 
започват да се провеждат редов-
ни гимнастически занимания по 
предварително съставен план. 
Едно от помещенията е превър-

нато в гимнастически салон със 
спортни уреди.

Шампо е също измежду ос-
новоположниците на футбола в 
България. През 1895 година той 
пренася играта в софия, където 
я представя на българската об-
щественост. Тогава българите 
наричали футбола “игра на рит-
ни-топка”. Първият български 
футболен мач е организиран през 
1894 г. от швейцарския учител 
Жорж дьо режибюс. По време на 
състезания в софия през 1897 г., 
Шарл Шампо ранява тежко кра-
ка си и се завръща в Швейцария.

Луи айер преподава физи-
ческо възпитание в Лом (1894), 
силистра (1903) и русе (1909) и 
е главен треньор на юнашките 

дружества в страната. Въвежда 
спортовете лека атлетика, вдига-
не на тежести, борба, бокс. ръко-
води техническата комисия при 
гимнастическия съюз “Юнак”. 
айер е смятан за основател на 
спортното движение в България. 
Загива на фронта през Първата 
световна война като български 
офицер при дойран.

до тук всичко е прекрасно, 
без история не може.

Какво се случва обаче в мо-
мента? реално ситуацията е по-
близко до пълна дезорганизация. 
спортът е тотално загърбен от 
властта, било то местна или не. 
Въпреки, че здравето на децата, 
на бъдещите поколения е въпрос 
от националната сигурност. За 

тази цел има нужда от въвеждане 
на системното здравно образова-
ние, което по интересен начин да 
покаже на децата как да живеят 
здравословно, да се хранят пра-
вилно и да спортуват.

Именно правилното хранене 
и спортуването са два от най-ва-
жните фактора за правилното им 
развитие. Те вървят ръка за ръка. 
За да бъдат здрави децата, те тряб-
ва именно да приемат качествена 
храна, както и да спортуват.

спортът престана да бъде на-
ционален приоритет през 1991 
година, когато държавата се от-
тегли от неговото финансиране. 
От тогава всичко тръгна назад, 
като изключим първите години, 
когато все още имаше инерция.

а всичко е толкова просто - 
децата и младежите трябва да 
бъдат основна грижа на държа-
вата. Естествената активност при 
при децата трябва да бъде реали-
зирана още в детската градина и 
после в училище. Там е подходя-
щото място за спортни занима-
ния, защото често семействата 
нямат финансова възможност да 
водят детето на занимания извън 
учебния процес. Извънкласните 
занимания струват 60-80-100 лв., 
а ако става въпрос за тенис и ски, 
например, нужни са далеч пове-
че средства.

Тук конецът е много тънък, 
защото стане ли едно дете с 
наднормено тегло, то трудно 
се престрашава да тръгне да 
спортува заради подигравките, 
които обикновено получава. 
Говорим и за превенция.

Това всъщност е основният 
начин да се работи срещу затлъс-
тяването и подобряване здравето 
на нацията. За по-добра инфор-
мираност медиите също трябва 
да се включат активно с кампа-
нии относно проблема с теглото 
и заседналия начин на живот.

Но докато здравето на но-
вите поколения не стане отно-
во държавна грижа, каквито и 
усилия да се полагат от страна 
на родителите, резултатът ще 
бъде ограничен и недостатъ-
чен, за да растат здрави и силни 
децата на България.

стотици милиони се изляха в изграж-
дането на нови зали и футболни терени 
в България. Не малка част от тях реално 
са неизползваеми, защото са вдигнати в 
райони, в които населението е предимно 
застаряващо.

Или пък т.нар. многофункционални 
сгради, които също са на загуба. Примери 
много. скоро дори ще има още една готова 
такава зала - “арена Бургас”. За нея бяха 
инвестирани към 80 млн. лв. Въпросът е 
кому е нужно подобно съоръжение. след 
като в Източна България има нови зали в 
русе и Шумен, както и дворецът на култу-
рата и спорта във Варна.

Нямаше ли да е по-добре вместо да се 
хвърлят сто милиона лева за това съоръ-
жение, да бяха изградени редица малки 
спортни площадки, футболни терени, съ-
оръжения за масов спорт, стрийт фитнес 
и прочее? Колко повече деца, а и не само, 
щяха да тренират в тези съоръжения, от-
колкото ще влязат в “арена Бургас”. На-
пример. И как това помага на общата цел 
за подобряване на физическата кондиция 
на младото поколение? Отговорът е по-
вече от ясен...

В случая става въпрос за национал-
на стратегия. За ясен план как бъдеще-
то на България да бъде здраво, стройно, 
достойно. Как да имаме нормални под-
растващи, а не такива, които лежат на 
дивана в свободното си време с телефон 
в ръка. Но явно приоритетите на власти-
мащите са други. Важна е далаверата, да 

заделим някой лев за себе си, пък обик-
новеният човечец - “кучета го яли”.  

а далаверата е именно в изграждането 
на тези спортни бази. Част от тях обаче са 
абсолютно безсмислени, защото съоръже-
нията се строят в обезлюдени райони. след 
като медии, неправителствени организации 
и редови граждани от години алармират за 
изграждането на суперскъпи спортни съо-
ръжения по села и паланки, хората от влас-
тта най-сетне прогледнаха за проблема. 

според специалисти, с изграждането на 
спортните бази се допуска същата грешка, 
както с пътната инфраструктура на някои 
места. Просто се оказва, че се случва един-
ствено познатото “усвояване” на евросред-
ства по българския начин.

Типичен пример е стадион в северо-
запада. Там даже са няколко такива слу-
чаи. Общото между тях е, че са в малки 
населени места, където няма деца и мла-
ди хора, които да ги използват. Но кмето-
вете са успели да защитят проекти, полу-
чили са пари и са ги построили. Едва сега 
се поставя въпросът нужни ли са тези 
съоръжения, на кого ще служат или не са 
само безсмислени начини за усвояване 
на европейски средства.

Типичен пример е спортният комплекс 
в град Чипровци. Той е изграден с близо 5 
млн. лв. Комплексът има игрища за фут-
бол, волейбол, баскетбол, хандбал, 2 плув-
ни басейна, трибуни за публиката. Има и 
сграда за тихи игри, помещение за прес-
конференции и съблекални. В съседство 

със стадиона има и малка спортна зала за 
фитнес, аеробика и тенис на маса. Пробле-
мът е, че това модерно съоръжение става 
паметник на ненужните градежи. Защото в 
Чипровци има само едно училище, в което 
се събират децата от цялата община - 10 
селища. Просто деца там почти няма, така 
че няма кой да ползва базите. а местният 
футболен отбор отказа да играе дори в чет-
върта дивизия. 

рекордьор по изграждане на стадиони 
е община ружинци. Там са построени 
два стадиона - в общинския център и в 
село дреновец, което се намира на 15 км 
от селото. В двете спортни съоръжения 
са инвестирани 6 млн. лв.  И те са доста 
модерни - с изкуствена тревна настилка, 
с коментаторски кабини, зала на прес-
конференции, съблекални, бани. В село 
дреновец стадионът има и баскетболно 
и волейболни игрища, лекоатлетически 
писти, трибуни, ефектно осветление. В 
двете селища живеят общо 2000 души. 
двата стадиона могат да приемат мачо-
ве, турнири, но и тук възниква основният 
проблем - те не могат да се използват за 
търговска дейност в срок от 5 години. Ето 
така се хвърлят пари на вятъра.

Именно тези средства трябва и е тряб-
вало да се управляват след изградена стра-
тегия. Такава обаче няма и няма да има. 
дори за децата е ясно, че целта е същата 
- “усвояване” на европари. другото не е 
важно. след време обаче шамарът за обще-
ството ще е доста силен. И неизбежен.

СнимкаБФХГ

Гимнастичката Стилияна 
Николова е сред 
най-светлите обещаващите 
български спортистиЗатлъстяванеилигрижазаздраветонабългарскитедеца

Пари за зали или за спортни инициативи

СнимкаммС

Националният стадион си остава най-голямото спортно 
съоръжение за състезания по лека атлетика в София. арената 
обаче вече не може да приема евромачове по футбол
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n Господин Бояджиев, какви са 
най-големите опасности пред защи-
тата на българското семейство?

- Ние като народ имаме своите 
културни разбирания за семейство-
то. България многократно е попадала 
под ударите на световния политиче-
ски водовъртеж, досега обаче никоя 
политическа система не е посягала по 
радикален начин на разбирания ни за 
семейните ценности. От години се на-
блюдава поетапното налагане на т.нар. 
прозападен модел. У нас в семейство-
то е приет патриархалният модел, в 
който бащата и майката имат основна 
роля в отглеждането и възпитаването 
на децата. Налагането на новия за-
паден нео-либерален модел започна 
с разкъсването на връзката родител 
- дете. Премина през разрушаване на 
патриархалния модел, като десетиле-
тия се обясняваше, че между мъжете и 
жените няма разлики, като всеки може 
пълноценно да замени другия. 

Наскоро обаче същия този неоли-
берален елит прекрачи рубикон, като 
наложи всички страни от Ес да при-
емат Истанбулската конвенция без 
възражения. Това е пряко посегател-
ство върху нашите деца. Под предло-
га за защита на жените и децата от на-
силие, ни се вкарва, като с Троянски 
кон, цялостно нова обществена кон-

цепция, базирана на нови разбирания 
за странна полова принадлежност. Тя 
изцяло би променила възприятието 
и статута на българското семейство. 
самото семейство е заплашено от 
изчезване във вида му, в който ни е 
съхранил в столетията. От нас зависи 
да го съхраним.

n Доколко е нужен референдум 
по въпроса?

- Трябва да се произнесе народът. 
ако оставим решението в ръцете на 
политиците, то със сигурност тази по-
литика ще бъде наложена, като в замя-
на ще получим еврофондове, сделка 
за самолети, или друго в зависимост 
от моментната политическа конюнк-
тура. Без референдум, можем да ка-
жем, че решението вече е взето. Към 
ден днешен в България понятия, като: 
център за интердисциплинарни из-
следвания на ролята на пола, или кон-
султативен орган за интегрирането на 
половете в училищата, принципи на 
джендър майнстрийминг и много дру-
ги са непознати, но за Германия това 
е нормално. Целта на самите промени 
е да се приеме транссексуалността и 
интертранссексуалното, още на ниво 
училищно обучение. 

n Истанбулската конвенция е 
приета вече от ЕП. Колко опасно е 
тя за нас?

- самата конвенция привидно зася-
га основно проблемите, касаещи наси-
лието над жени и деца, като предлага 
радикални мерки, които се нуждаят от 
обществено обсъждане, но като цяло 
работят в полза защита на жертвата 
от насилие. Което е добро и полезно, 
нека го приемем. Но заедно с доброто, 
трябва да приемем и неща, противоре-
чащи на здравия разум.

сега единствената възможност е 
тя да не бъде приета в цялост, ако има 
ясно изразено обществено несъгласие. 
Това е целта и на самия референдум. 

n Забелязва се нахлуването на 
транссексуални спортисти в жен-
ските спортове?

- Това е ясен пример за това, какво 
ни очаква, ако поемем по този път. Тези 
хора пишат една много грозна страница 
в историята на спорта. Пример за това 
е Лиа Томас, посредствен състезател по 
плуване при момчетата в саЩ, транс-
джендър, който се състезава при девой-
ките и постига рекорди. Той е получил 
хормоналното израстване, присъщо на 
мъжете, и това поставя дамите в крайно 
неравностойно положение. 

n Какво може да попречи на 
това?

- В много аспекти тук не можем 
да говорим за развитие. В България 
силовия женски спорт е добре развит 
и това си личи по спортните успехи. 
Имаме изключително силни състеза-
телки в борбата, карате, бокс, джудо. 
ако приемем джендър философията, 
то всички тези успехи вероятно ще 
станат минало. В бокса, борбата, кара-
те и най-вече в киокушин всяка среща 

над ниво детска възраст между момче 
и момиче, може да доведе до тежки 
травми, и дори до фатален изход. В 
пубертета разликата между момче-
тата и момичета е огромна. В бокса, 
въпреки протекторите, нещата стоят 
по сходен начин. В борбата също има 
редица специфики на анатомията, да-
ващи огромно преимущество на мъ-
жете. Къде виждат равенство в това 
привържениците на джендър теория-
та? да допуснеш подобна практика в 
силовия спорт е равносилно на плани-
рано убийство.

n Психически ли е този проблем 
всъщност?

- Не изключвам подобна възмож-
ност. Във всеки случай психологиче-
ската ни нагласа или моментно пси-
хологическо състояние не променят 
биологичната ни обусловеност. Тъй 
както, ако човек се възприема за птица, 
то крила няма да му поникнат, нито ако 
се възприема за риба, ще получи хри-
ле, то също така мъжът възприемащ 
се като жена, няма получи специфика-
та на женското тяло, нито жената - на 
мъжкото. Има два пола: мъжки и жен-
ски, които са биологично обусловени. 

n Не трябва ли този проблем 
да бъде изкоренен от семейството 
още?

- семейното възпитание има основ-
на роля в мирогледа на едно дете. По-
коления наред са доказали, че бълга-

ринът възпитава здрави и силни деца, 
които на свой ред продължават рода ни. 
Тук е големият проблем с внушението, 
че съществува полова неопределеност. 
Засега такъв проблем в България няма. 
ако обаче на децата се внуши, че нор-
малното състояние на нещата е, че съ-
ществуват 90 пола, то тогава наистина 
ще възникне неопределеност. Важно е 
подобна идеология да не достигне до 
мозъците на нашите деца. 

n Днес е Денят на българския 
спорт на 17 май. Голям е проблемът 
със спортуващите. Защото се полу-
чава така?

- При спортуващите за здраве, 
отклонение от нормалните сексуал-
ни предпочитания не се забелязва. 
За съжаление обаче при активните 
спортисти такъв проблем има, и той 
е основно при дамите. За да постигне 
успех, състезателят ежедневно се под-
лага на високи физически и умствени 
натоварвания, постоянно трябва да се 
съревновава, както с останалите, така 
и със себе си, а връзките с партньори-
те, с които спортува са изключително 
силни. Така казано всеки поел този 
път на развитие е принуден да раз-
вие мъжките качества, включително 
и дамите. ако момичетата не получат 
нужната им подкрепа от семейството 
и обществото, те я търсят на послед-
ното останало място, а именно в парт-
ньорите, с които тренират.

n Защо най-много се говори и 
шуми за спорт именно около тази 
дата?

- Защото в останалото време не се 
говори достатъчно. спортът е едно 
от малкото неща, които в последните 
десетилетия носят гордост и радост 
на нацията ни. спортът е емблема на 
всяка държава, успехите се асоциират 
с качеството на хората, съставляващи 
нацията. Една малка България продъл-
жава да ражда и създава спортисти, 
които са в челните места на светов-
ния спорт. Погледнато исторически 
във всеки момент можем да намерим 
атлети, родени по нашите земи, които 
постигат изключителни резултати, на 
най-високо световно равнище.

n Трябва ли според вас да има по-
вече инициативи от общините по 
места или пък от училищата?

- редица общини за своите местни 
празници организират маратон, народ-
ни борби и т.н. като пари това не стру-
ва почти нищо, но за самите спортисти 
всяко подобно мероприятие значи мно-
го. Истината е, че до самите спортисти 
не стига почти нищо. Основната част от 
парите, които уж са предназначени за 
спорт на местно ниво, се усвояват през 
обществени поръчки за строителство 
и ремонт. строителството на спортни 
съоръжения е важно, но да строиш ста-
диони и зали за милиони в села, докато 
елитните спортисти се чудят, как да си 
платят сметките, не е проява на добра 
национална политика.

Инициативите в училищата об-
хващат различен аспект от спорта. 
Към момента най-голям проблем 
при спортните училища е липсата на 
ресурс за адекватно поддържане на 
спортните съоръжения.

  �
Страниците подготви  
екип на “ДУМА”

СнимкаммС

Националният стадион си остава най-голямото спортно 
съоръжение за състезания по лека атлетика в София. Арената 
обаче вече не може да приема евромачове по футбол

КостадинБояджиев:

Проблемът е внушението, 
че има полова неопределеност

СнимкаЛиченархив

КоСтАДиН БояДжиев е част 
от инициативния комитет на БСП 
срещу разпространението на дж-
ендър идеологията в българските 
училища. той е експерт по програ-
ми и проекти в частния спортен 
сектор. Педагог по образование, 
той е специалист и по  компютър-
на мултимедия. Хобито му са бой-
ните изкуства. Семеен е с 6 деца. 

Трябвадасъхранимтова,коетосани
оставилинашитедеди,казваекспертът,
членнаинициативниякомитетсрещу
въвежданетонаджендъридеологията
вбългарскатаобразователнасистема
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Познавам две Елени. 
Едната от времето на 

илюзиите, когато бях във 
ВНс, когато вярвах в про-
мяната и участвах в почти 
денонощните пленуми на 
БсП. Та, от там познавам 
хубавата Елена, която се 
славеше с това, че праве-
ла най-хубавите питки за 
Тодор Живков и прогре-
сирала...

Изгубих следите на ху-
бавата Елена, позасрамих 
се, като българка, когато 
разбрах, че я хванали в 
кражба.  Не бих го казала, 
ако не започнах да я виж-
дам все по-често да мора-
лизаторства от телевизи-

онния екран. ако не беше 
започнала да ни учи, като 
бивш посланик на Бълга-
рия в саЩ, кой крив, кой 
прав.

Години по-късно се 
запознах с Елена йончева. 
малка, но силна жена, как-
то казва поетесата - мъжко 
момиче. Възхищавах се от 
талантливото й перо, от 
смелостта и силата да каз-
ва истината. Бях убедена 
в това! до преди няколко 
дни, когато разбрах, че е 
гласувала за приемането 
на Истанбулската конвен-
ция. до когато я гледах, 
как се гъне пред Г. Лю-
бенов в БНТ, как ловко 
се измъква от неудобни 
въпроси и когато чух не-
лепиците и лъжите, които 
сипеше “обяснявайки” 
нещо с много думи и без 
всякакво съдържание…

след, като чух, че 
“консерватизъм” било ос-
таряло, обидно за социа-
листите понятие, защото 
те винаги били модерни, 
прогресивни (забрави да 
каже революционери), се 
понадигнах и заслушах?!  

И разбрах, че искането на 
БсП за по-високи заплати, 
пенсии, помощи за май-
ките, подхождало на ПП? 
Че това било инструмент 
на дясното?! Че социали-
стите трябвало да говорят 
за леви политики?! Елена 
така гладко и убедително 
оплюваше съпартийците 
си, че Любенов се при-
тесни и опита да смекчи 
усещането за нечисто-
плътност, като прекъсна 
канонадата и запита,  как-
во в действителност, пред-
ставляват модерните леви 
политики? 

Тогава Елена – модер-
ната лява от Брюксел,  се 
разпали. Похвали аван-
гардното хрумване на кме-
та от самоков, как пращал 
децата безплатно за сед-
мица на ски?! ами по вре-
мето на бай Тошо беше за 
всички деца безплатно. И 
спортът беше безплатен, 
кръжоците по танци, му-
зика, хоровете, драмсъста-
ви, болници, училища. 

“Под слънцето нищо 
ново”, казва Еклесиаст. 

Новото е, че най-после 

мога да се похваля, прие-
майки дълбокомислена-
та констатация на Елена, 
като комплимент за себе 
си. Вече четвърта година, 
аз съм прогресивна лява, 
иновативна и модерна со-
циалистка, защото садя 
домати, краставици, пи-
пер, спанак, правя сокове 
и компоти  и нося на рода-
та и приятелите в софия.
България е пълна с нови, 
модерни и все още ак-
тивни социалисти - след 
пенсионна възраст. Една-
та беше хубавата Елена, а 
другата – умната смела и 
талантлива журналистка, 
докато не замина за Брюк-
сел. 

Не, няма да спра до тук. 
Искам а отделя повече вре-
ме и място за най-гнусната 
им лъжи – Истанбулската 
конвенция, третия пол и 
джендър- идеологията, за 
която ни чули, ни видели, 
горките. За правото на ин-
формация и глас, за цен-
зурата и за това – какво в 
действителност правят в 
Брюксел нашите неолибе-
рали – социалисти?

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ДЕТСКИЯ ТЕЛЕ-
ФОН НА ДОВЕРИЕТО. Отбелязва се от 2007 г. 
по инициатива на 
Международното 
обединение на дет-
ските телефони на 
доверието (СНI), 
официално призна-
то от Комитета 
на ООН по правата 
на децата. Идеята 
за детския телефон на доверието е на проф. Джеро 
Билимория от Института за социални науки (ТISS) 
в Мумбай, Индия. През юни 1996 г. тя създава без-
платен телефон на доверието, на който доброволци 
помагат на деца в нужда, обадили се за помощ. 

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С ХИПЕРТОНИЯ-
ТА. Отбелязва се от 
2005 г. по инициатива 
на Световната лига по 
хипертония. Целта е да 
се повиши информира-
ността на общество-
то за заболяването, а 
оттам - и за превенци-
ята. По актуални данни на СЗО почти половината 
от възрастните с артериална хипертония (46%) не 
знаят, че имат това заболяване, а само 42% от тях 
са диагностицирани и лекувани.

1846 - ПАТЕНТОВАН Е САКСОФОНЪТ. Изобре-
тен е от белгиеца 
Адолф Сакс, живял 
в Париж през ХIХ в. 
- виртуоз, владеещ 
няколко инструмен-
та. Идеята му била 
да създаде универ-
сални инструменти 
за тогавашните ду-
хови оркестри като 
естествена връзка между дървени и медни духови 
инструменти. Саксофонът е конструиран през 1841 
г. и се използва главно във военните духови оркестри. 
През 20-те години на ХХ в. навлиза в джазовата и 
танцовата музика.

1956 - БЪЛГАРИЯ СТАВА ЧЛЕН НА ЮНЕСКО. 
Организацията 
на обединените 
нации за обра-
зование, нау-
ка и култура е 
създадена през 
ноември 1945 г. 
в Лондон като 
една от чети-
рите “големи” 
специализира-
ни организации на ООН. В Списъка на световното 
наследство са културни и природни паметници от 
България - Мадарският конник, Боянската църква, 
Казанлъшката гробница, Старият град на Несебър, 
Рилският манастир, Скалната църква в Иваново, 
Тракийската гробница в Свещари, Националният 
парк “Пирин”, Резерватът Сребърна.

1991 - ОФИЦИАЛЕН РОЖДЕН ДЕН НА ИН-
ТЕРНЕТ. Тим Бър-
нърс-Лий предста-
вя продукта си в 
научна комисия в 
Европейския цен-
тър за ядрени из-
следвания (CERN). 
Английският фи-
зик и компютърен 
специалист е осно-
воположник и съз-
дател на World Wide Web (WWW). Днес е Световни-
ят ден на информационното общество. Отбелязва 
се от 2006 г. по решение на ООН. Целта е той да 
допринесе за повишаване на информираността за 
възможностите на информационните технологии и 
възможният им принос за обществото.

ДвеЕлени
  �

Нешка РОБЕВА

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

обратнонаразума

На евровърхушката 
мисълта й тиктака обратно 
на логиката и ценностите, 
които самият Евросъюз 
доскоро изповядваше.

“Украйна е част от 
нашето европейско се-
мейство”, тиктакна гер-
манският канцлер Олаф 
Шолц при удостояването 
на Володимир Зеленски с 
наградата “Карл Велики” 
на показна церемония в 
германския град аахен. 
а ето каква мисъл изцъ-
ка и сънародничката му 
Урсула фон дер Лайен, 
която се явява нещо като 

премиер на Европа в ка-
чеството й на шефка на 
Европейската комисия: 
“Президентът Зеленски 
и народът на Украйна се 
борят...за нашата собстве-
на свобода и нашите цен-
ности”.

Тия дни стана извест-
но какво са направили 
украински войници при 
отстъпление от жилищен 
блок в артьомовск (Ба-
хмут). Обитателите му се 
укрили в мазетата от бое-
вете, но войниците подпа-
лили сградата, минирали 
входовете и ги взели на 
прицел, ако хората побяг-
нат от пламналата сграда. 
За щастие бойци на “Ваг-
нер” изтласкали украин-
ските войници, успели да 
разчистят от мини входо-
вете и така да спасят оби-
тателите, един от които е 
описал драмата. Украин-
ските войници нямаше да 
подготвят такава зловеща 
смърт, ако знаеха, че оби-
тателите не са с руско са-
мосъзнание или проруски 

украинци, отказали ева-
куация в териториите под 
контрола на Зеленски.

Тези дни стана също 
ясно, че след майдана 
през 2014 г. от украин-
ската армия в донбас са 
загинали 5000 цивилни 
жители, от които 138 не-
пълнолетни, ранените са 
9528, от които 444 непъл-
нолетни. а в присъедине-
ните към русия райони на 
донецка и Луганска обла-
сти са открити не един и 
два масови гроба.

От 2014 г. Киев под 
командата на Вашингтон, 
води открита политика на 
изчегъртването на всичко 
руско в Украйна, стигна 
и до хората - чиста про-
ба постнацизъм. За целта 
там готвеха и военна опе-
рацията в донбас, която 
обаче бе изпреварена от 
руската операция. Тоест 
имаме си работа с етниче-
ска вражда.

Но ето, че Шолц на-
мира всичко това за “част 
от нашето европейско се-

мейство”.
Когато Урсула казва, 

че Зеленски и Украйна се 
“борят за нашата свобода 
и ценности”, тя всъщност 
ги хвали, че се борят за 
свободата не само на ет-
ническата омраза, но и на 
религиозната, политиче-
ската, културната, оттук 
и на неизбежната между-
личностна нетърпимост. 
Хвали ги за такива “цен-
ности” като злосъседство, 
обричане с дългове, бед-
нотия и слугуване на са-
танинските американски 
планове за кърваво разсип-
ване на държави и войни с 
чужди ръце. Всъщност, тя 
направо си призна, че Ук-
райна е пушечно месо за 
чужди интереси, след като 
се бори “за нашата собст-
вената свобода и нашите 
ценности”.

В крайна сметка с та-
кова тиктакане, обратно 
на разума, европейската 
върхушката не трябва ли 
да събира прахта в някое 
мазе.

  �
Юри МИХАЛКОВ
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Интервю на Деси ВЕЛЕВА

 Г-н Георгиев, вашата 
организация обяви резул-
татите от анкета, спо-
ред която близо половина-
та столичани смятат, че 
кварталът им се превръща 
в по-лошо място за живе-
ене през последните пет 
години. Вие се занимавате 
от години с проблемите на 
града и сте добре запознат 
с негативите и позитиви-
те в него. Как ще коменти-
рате резултатите?

- в онлайн анкетата 
участваха 2566 души, но е 
важно да се отбележи, че 
резултатите са непредстави-

телни. Интересното обаче е, 
че те съвпадат с други наши 
наблюдения. срещите, кои-

то правим в кварталите, по-

твърждават тези данни - че 
повечето райони изостават 
или се развиват към по-ло-

шо през последните години.
според анкетата, която 

беше на тема “Какво ми-

слиш за квартала, в който 
живееш?”, през последните 
пет години кварталите и на-

селените места в столична-

та община са се променили в 
негативна посока и са стана-

ли по-лошо място за живее-

не. такова мнение изразяват 
45,7% от участвалите в до-

питването. според 26,4% от 
анкетираните кварталите им 
са се променили към по-до-

бро, а 28% не виждат промя-

на в развитието им.
тези резултати се по-

твърждават и от обективни-

те данни, които събираме и 
анализираме.  Почти няма 
зона в общината, където да 
има съществено подобре-

ние, в много случаи има по-
скоро застой или влошаване 
на обстановката. следим 
реалната динамика в града 
и се опитваме да предлагаме 
адекватни решения.

 На какво се дължи 
основно недоволството на 
столичани?

- Хората имат все по-ви-

соки очаквания от местната 
власт за средата на живот. 
не им е достатъчно да вър-

ви автобусът и да не спира 
водата. Освен това работата 
на столичната община през 
последните години върви 

надолу и това е друга 
причина за неудовлетворе-

ността на жителите на гра-

да от качеството на живот. 
така че общината не просто 
не върши работата си добре, 
а направо - зле.

 Откроили са се и ня-
колко района, в които не-
доволството е по-голямо. 
Става дума за “Студент-
ски”, “Витоша” и “Лозе-
нец”, в които негативна 
оценка имат между 57 и 63 
на сто от хората. Може 
ли да се каже, че в новите 
квартали на града живо-
тът е по-неблагоприятен?

- много често неудо-

влетвореността от развити-

ето на квартала е свързана 
с качеството на градската 
среда. това е в пряка връз-

ка със строителството. 
точно в районите с най-го-

лямо строителство хората 
са с най-силно усещане, че 
нещата не вървят добре, а 
средата става все по-нека-

чествена. това са най-вече 
южните квартали. ефектът 
от презастрояването се усе-

ща сега, но той е резултат 
от нещо, което е заложено 
години назад с приемането 
на Общия устройствен план 
(ОУП). тоест, това строи-

телство, което е позволе-

но и е законно, е заложено 
преди 10-15 години и сега 
берем гнилите плодове на 
некачествените устройстве-

ни планове. За да има про-

мяна в средата и в усеща-

нето на хората, трябва да се 
промени именно ОУП, така 
че огромното строителство, 
което е предвидено в него, 
да бъде намалено.

 От какво имат нуж-
да хората от тези райо-
ни?

- в най-добрия случай те 
имат качествен апартамент 
и общи части. до входната 
им врата нещата са добре. 
Щом излязат на улицата, 
започват проблемите. те са 
свързани с инфраструктура-

та - канализация, водоснаб-

дяване, отопление, достъп 
до транспорт, улици, тро-

тоари, паркове, липса на 
детски градини, читалища, 
общностни центрове, места 
за култура. Има опит да се 
компенсират тези услуги с 
детски центрове, кръжоци 
от частни школи или мини-
детски площадки, но това 
покрива само част от нуж-

дите и е свързано с по-висо-

ки разходи, които не всеки 
може да си позволи. в мно-

го голяма част от южните 
квартали има дисбаланс 
между броя на хората и ин-

фраструктурните им нужди. 
това е резултат от факта, 
че години наред община-

та постави каруцата пред 
коня. даде се възможност 
за строителство, без да има 
осигурена инфраструктура 
за нормалното функциони-

ране на квартала.
 Как си обяснявате 

по-голямата удовлетворе-
ност на хората от едни 
по-непопулярни, стари 
райони като “Надежда” 
и “Слатина”, които смя-
тат, че кварталите им се 
развиват по-скоро към по-
добро?

- Хората все повече ос-

ъзнават, че дори да живееш 
в по-стар панелен блок, ако 
имаш около себе си градин-

ки, въздух и светлина, това е 
по-голям плюс. в този сми-

съл кварталите с по-ниска 
инвестиционна активност са 
запазили по-добри характе-

ристики и по-добър баланс 
на обслужване.

 Какво е “Екипът за 
София” и как се зароди иде-
ята за създаването му?

- Идеята е рожба на не-

доволството от начина, по 

който се управлява столич-

ната община и резултатите, 
които тя постига. няколко 
години аз водех общинското 
предприятие “софияплан” 
и правихме много опити за 
реформи отвътре. смятам, 
че въведохме иновативни 
подходи за работа и имахме 
широк екип от експерти. 
но постоянно се сблъсква-

хме със стените в админи-

страцията, в политическото 
ръководство на общината. 
Почти нищо не следваше от 
нашата работа. това ни пре-

дизвика да напуснем общи-

ната, но не се отказахме да 
се борим за създаването на 
една по-добра среда в со-

фия. сформирахме “екипът 
на софия”, която е непра-

вителствена организация с 
над 100 експерта в различни 
сфери.

 Виждате ли се пак 
като част от екип на бъ-
дещо ръководство на Сто-
личната община?

- да, виждаме се като 
участници в следващо уп-

равление на общината, като 
експерти на ключови пози-

ции, от които може да се 
повлияе положително на 
развитието на града. Има-

ме хора с капацитет, опит и 
желание да заемат ключови 
постове, за да имат възмож-

ност чрез активни политики 

да повлияят на развитието 
на града към едно по-добро 
място за живеене. но това 
много зависи от цялостния 
екип, който ще се сформира 
за управлението на софия. 
Има шанс за промяна, но 
искаме да видим формата, 
която тя ще придобие, пре-

ди да заявим включването 
си.

От години работим с 
граждани, търсим данни 
за анализите ни от много 
източници, за да са досто-

верни и актуални. Подхо-

дът ни е успешен, той из-

гражда доверие и постига 
по-добри решения, които се 
възприемат от повече хора. 
водим процеса за съставяне 
на план за управление съв-

местно с няколко партии - 
Продължаваме промяната, 
демократична България и 
надявам се бъдещата партия 
спаси софия. Общината и с 
пет пъти по-голям бюджет 
не може да реши всички 
проблеми, тя има нужда от 
партньори, от съмишлени-

ци, от организации и хора, 
с които да подобри средата 
към по-добро. само с адми-

нистрацията и общинските 
финанси това няма как да 
се случи. Затова работим, 
включвайки политици, 
граждани, експерти, акти-

висти, предприемачи.

Арх. ЛюбОМир ГЕОрГиЕВ е ръководител на “Екипът на София” - група от над 100 експерти, 
работещи активно за превръщането на София в добро място за живеене. Завършва бакалавърска 
степен по архитектура в IUAV (Италия) и магистратура по архитектура и урбанизъм в TU Delft 
(Холандия). Живял е и е работил в Шотландия, Италия, Холандия и Китай. Между 2014 и 2016 г. 
е директор на One Architecture Week. В периода 2017-2019 г. ръководи екипа, работещ по Визия за 
София. Успоредно с това, между 2017 г. и края на 2021 г. е директор на Софияплан. От началото 
на 2022 г. е председател на Управителния съвет на Сдружение за градски политики.

Столичната община поставя 
коня пред каруцата  
в строителството
Презастрояванетоезаложено
преди10-15годиниисега
беремгнилитеплодове,казва
ръководителятна„ЕкипътнаСофия”
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Още на първия ден след из-
борите България беше заразена 
с лъжата, че всички партии са 
готови да полегнат на Бойко 
Борисов и да направят прави-
телство с него. Първоначално 
тезата беше хвърлена като паве 
към ПП/дБ, а след това, за да 
бъдат натикани в ъгъла, започ-
на да се говори, че БсП, дПс и 
иТн са се наредили на опаш-
ката и всекидневно тормозят 
Бойко Борисов да направи пра-
вителство с тях.

специално за БсП това 
още от първия момент е аб-
солютна спекулация, лъжа и 
подла интрига. Една полити-
ческа измама, която беше взета 
на въоръжение за пореден път 
от анализатори, телевизионни 
шамани, обикновени клоуни и 
- разбира се, от сергей стани-
шев и компания.

Всичко това, уви, е част от 
токсичната медийна атмосфе-
ра, в която живеем. Тук интри-
гата минава за първокачествен 
анализ, откровената лъжа за 
морална позиция, а ръсенето 
на тъпотии - за високоволтова 
журналистика.

заради това блато от неис-
тини, глупости и зловредни то-
ксини, е добре да внесем малко 
яснота за всичко, което се слу-
чи след изборите.

БсП от самото начало се 
опитваше да намери 

конструктивен 
начин за експертно 

управление, 
което да се опита да реши поне 
част от проблемите, които са ни 
залели като цунами. Високите 
цени, замръзналите доходи, 
липсата на бюджет, тотална не-
яснота по законите за Плана за 
възстановяване, нелепите опи-
ти за бързо влизане в еврозона-
та. изобщо край нас пейзажът 
е осеян с осколки от нерешени 
проблеми, но за сметка на това 
никой не им обръща внимание. 
Тотален постапокалиптичен 
екшън.

и единственият начин за 
излизане от този лабиринт е 
политическият. сядаш, гово-
риш, обсъждаш разгорещено 
и търсиш формула, която да е 
най-малко дразнеща за по-го-
лямата част от хората.  ясно 
беше, че не може да има иде-
ално правителство. но имаше 
няколко мига, в които можеше 
да има реално такова, без ни-
кой да прави катастрофични 
компромиси и да се самоубива 
зрелищно.

защото политическата кри-
за в България достигна до своя-
та задънена улица. Когато пар-
тиите не говорят една с друга, 
това е сигурна рецепта за ката-
строфа. Колкото й предсрочни 
избори да направим, ако тази 
атмосфера не се промени, дър-
жавата няма да мръдне напред. 
От подобен блокаж на диалога 
печелят единствено обществе-
ните спекуланти, кандидатите 

за чудотворци и политическите 
инженери, които вече виждат 
как сменяме модела на упра-
вление в страната.

на този чудовищен фон пак 
БсП показа своите най-силни 
качества - че тя е партията, ко-
ято търси конкретни решения, 
че е политическата формация 
на диалога и единствена не 
бяга от разговори.

Но нима  
има изненадани?

Още след изборите на 2 
април 2021 година БсП беше 
партията, която упорито и 
инатливо настояваше да има 
редовно управление, което да 
предложи конкретна програма 
за справяне с последствията 
след Бойко Борисов. и на всич-
ки, които днес се упражняват 
с идеята, че левицата е жадна 
за власт и за “попълване на 
кутийки”, нека да напомним, 
че социалистите бяха готови 
да подкрепят и правителство, 
в което не участват, стига про-
грамата му за управление да 
бъде качествена и адресирана 
към най-засегнатите от кризата 
обществени групи. 

Това се повтори и след вота 
на 11 юли същата година. Тога-
ва БсП се оказа единствената 
партия, която може да говори 
с всички, но съгласие за поре-
ден път не беше постигнато. 

  �
Александър Симов

Провалът на медийния 
тероризъм срещу БСП
ВсичкиинтригизаучастиетоналевицатавкабинетнаБойко
Борисоврухнаха,нощесеизвинятлитехнитетрубадури

то е, че тези анализатори сега 
няма да си признаят, че лъгаха 
безотговорно и маниакално. 

Всъщност именно труба-
дурите на Бойко Борисов го 
провалиха и унищожиха шан-
совете за някакъв експертен 
кабинет. защото те започнаха 

да му пеят като 
древногръцки сирени 

че той е велик, че всички ситу-
ации работят за него, че няма 
как да сбърка, че е шамхатист 
номер 1, че е неповторим по-
керджия. Тези хора го накараха 
да повярва, че всички партии са 
готови да му полегнат, незави-
симо как се държи и независимо 
какво предлага. Върнете си ме-
дийните оратории от последния 
месец - пееха му на уше колко е 
неповторим и как всички искат 
вечеря на свещи с него.

Ето точно заради това пак 
БсП се оказа врагът. Единстве-
ната партия, която се опита да 
предложи рационален разго-
вор за политика. но в България 
днес никой не се интересува от 
хората. никой не дава пет пари 
за безнадеждността, социал-
ната фрустрация и икономи-
ческата несигурност. Всички 
за пореден път се отдадоха на 
играта на тронове, а знаем, че 
тя завършва с много пролята 
кръв и страшно много мъртви 
главни герои.

забележете само - БсП се 
оказа врагът и за достатъчно на 
брой свои “приятели”, които не 
се посвениха за пореден път да 
интриганстват на неин гръб.  

няма как да подмина поли-
тическите упражнения на ев-
родепутатите, избрани от БсП, 
които написаха специална де-
кларация, че левицата не трябва 
да участва в кабинет на ГЕрБ.

нали знаете, че това е пъл-
на лъжа? никога не е ставало 
дума за коалиция с ГЕрБ, нито 
за участие с тях, а за експертен 
кабинет, чиято програма под-
крепят различни партии. Това 
към момента е единственият 
начин за излизане от кризата. 
но в задачата се пита къде бяха 
тези величествени моралистич-
ни съвести, когато трябваше 
да отстояват националния ин-
терес и да гласуват срещу ис-
танбулската конвенция и пре-
връщането й в задължителна 
за Ес. защото именно в такива 
случаи си личи кой е верен на 
програмата на партията и кой е 
просто опортюнист, който иска 
да я разбие.

БсП никога не е имал наме-
рение да подкрепя кабинет на 
ГЕрБ, да попълва кутийки за 
участие във властта в името на 
самата власт, нито пък е тропа-
ла нетърпеливо по вратата на 
Бойко Борисов да я включи в 
правителство.

и това го знаеха всички 
разумни и мислещи хора. 

сега обаче ГЕрБ да си тър-
сят сметка от “политическите 
анализатори”. Те им обещава-
ха звезди, рози, залези и светло 
бъдеще. 

Всъщност не е късно да ги 
получат. 

но от ПП/дБ. 
БсП е твърде мъдра и спо-

койна, за да участва в такива 
медийни романси и изящни 
лъжи.

БсП за пореден път показа 
политика от различно качест-
во. и, да, сигурно днес няма 
много хора, които да го оценят. 
но един ден и това ще стане.

със сигурност ще стане. 

защото всякакви политически 
и телевизионни проекти бяха 
отдадени на идеята да се изко-
лят докрай, изчегъртвайки не 
Бойко Борисов, а надеждите за 
промяна на хората.

Точно заради това БсП 
прие и участие в кабинета на 
ПП, заедно с дБ и иТн след 
гласуването на 14 ноември. 
никога участието във властта 
не е била самоцел за социали-
стите. и тук, ще ви помоля, да 
се абстрахирате от зловещия 
медиен фон. У нас отдавна 
няма анализатори, а само иде-
ологически работници, които 
обслужват силните на деня. но 

кабинетът на ПП ще остане в 
историята единствено и само 
с това, че реализира мощната 
социална програма на БсП. 
реализира нейните идеи и това 
се дължи само на социалисти-
ческата партия. на никой друг. 
и до днес ПП като паразити се 
опитват да пируват с тези по-
стижения, но един ден, когато 
прахът слегне, всичко ще си 
дойде по местата.

После след изборите на 2 
октомври миналата година за-
дачата на БсП беше същата 
- да накара политическите пар-
тии да седнат на една маса, да 
се опитат да формулират реал-
ни приоритети и да постигнат 
съгласие поне за временен ка-
бинет, който да ги реализира. 
Партизанщината отново взе 
връх, защото достатъчно на 
брой хора си правеха тънки 
политически сметчици за нови 
избори и цялата власт. солена-
та сметка пак я платиха хора-
та, потънали в безвремието на 
служебни правителства, които 
безчинстват неконтролирано. 

Ето заради това след по-
редния вот някой трябваше да 
вкара конструктивния тон и да 
се опита да свърши основното 
- да накара политическите пар-

тии да помислят за хората. Пак 
задача за БсП.

Още щом 
ГЕРБ извадиха  
Мария Габриел

стана ясно, че те не искат ре-
довно правителство. напро-
тив - използват ситуацията да 
играят игрички, да маневрират 
и да подчинят всички останали 
политически субекти. изваж-
дането на партийна фигура, 
без обсъждане, взриви всяка 
възможност за експертно пра-
вителство с първия мандат. 
и напомни по марксистки, 

че историята се повтаря като 
фарс. Така през юли 2021 го-
дина слави Трифонов номи-
нира цяло правителство и така 
унищожи всяко политическо 
предимство на своята партия, 
която се срина в канализацията 
на историята.

БсП дори след появата на 
Габриел се опита да покаже 
различен начин на правене на 
политика, но всъщност левица-
та сбърка. 

Политика може да се прави 
там, където има здрав разум 
и мъже. А срещу теб са банда 
самозванци, които гледат да се 
надвикат с лозунги и ако може 
да се самоунищожат едни дру-
ги зрелищно. 

Това е цирк, в който БсП 
вече не можеше да си позволи 
да участва. Отново и отново 
преговорните екипи на леви-
цата се опитаха да измъкнат 
конкретни ангажименти и ясни 
послания от номинираната за 
премиер, но удариха на камък. 
Как да останеш в такъв разго-
вор? нямаш място в него. 

Както нямаше място във 
всички гнусни “анализаторски” 
лъжи за нареждане на кутийки 
и едва ли не хищническа страст 
за участие във властта. Тъжно-

снимкаБта

БСП единствена се опита да работи за експертно правителство, но тънките  
политически сметчици на другите партии задълбочават политическата криза
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марио Николов е един 
от най-популярните българ-
ски тенори, изявен предста-
вител на ярката ни оперетна 
школа. любим певец, артист 
и режисьор на поколения 
ценители на съвременното 
музикално изкуство. Гас-
тролирал на три континента 

- Европа, азия и америка, 
предимно като герой в цен-
трални партии от оперетна-
та класика, той очарова мно-
гобройните си почитатели с 
магнетичното си актьорско 
присъствие, топлия си те-
норов тембър и вокалната 
си техника. Гостува много-

кратно на всички български 
сцени, където е очакван гост 
солист и режисьор. Носител 
е на отличия за певческия си 
талант, интерпретаторско 
майсторство, режисьорски 
прочит и реализация, както 
и за цялостен принос в об-
ластта на музикалната кул-

натозиденсародени

накратко

Иван Гранитски  
гостува в НЧ  
„Пенчо П. Славейков 1921”

Народно чи-
талище “Пенчо П. 
Славейков 1921” и 
издателство “За-
харий Стоянов” 
организират пред-
ставяне на книгата 
“Пастел” от Иван 
Гранитски с 28 ак-
варела от Ивайло Мирчев на 18 май 
от 18 ч. в зала “Пенчо Славейков” в 
София, бул. “Черни връх” 35.

Вечер, посветена  
на Данте Алигиери

Вечер, посвете-
на на Данте Алиги-
ери, ще се състои 
на 17 май от 18,30 
ч. в “Casa Libri” в 
София (ул. “Цар 
Асен” 64). Гости на 
събитието ще бъдат Ицко Финци, 
Лиза Боева и Кирил Кадийски. Ще 
се разходим из поетичните дебри 
на “Ад” - първата част от епична-
та поема “Божествена комедия”, 
следвана от “Чистилище” и “Рай”, 
съобщават от изд. “Колибри”.  
В лицето на поета Кирил Кадийски 
великият флорентинец намери своя 
талантлив интерпретатор, който 
да накара речта му да резонира със 
силата на оригинала, сякаш Данте 
проговори на български, каквото 
беше усещането за сонетите на 
Шекспир, претворени от него, по-
сочват издателите.

Магията на реставрацията 
разкриват в Квадрат 500 

Ценителите на изкуството 
отново ще имат възможност да 
надникнат “зад кулисите” на На-
ционалната галерия и да видят как 
в лабораторията по консервация и 
реставрация се подготвят за експо-
ниране произведения на изкуството. 
Реставратор ще ги запознае с връз-
ките на своята професия с химията 
и физиката, с принципите и етика-
та на съвременната реставрация, 
както и с различните видове мате-
риали и пособия, с които си служи в 
процеса на работа. Водеща е Мили-
ца Ганева. Събитието е на 18 май 
от 17 до 18 ч. в Националната гале-
рия/Квадрат 500, пл. “Св. Алексан-
дър Невски”, ул. “19 февруари” 1. 
Такса - 20 лв. За записване и допъл-
нителна информация - education@
nationalgallery.bg; 0879 147 679; 
0886 817 233.

СНИМКАНАЦИОНАЛНАГАЛЕРИЯ

ДИМИТЪРХРИСТОВ,
поет,драматург,преводач
ЕЛЕНАПАМПУЛОВА,
бившатенисистка
ЛИЛИИГНАТОВА,многократна
световнаиевропейскашампионка
похудожественагимнастика
РУМЕНЛЕОНИДОВ,поет,преводач,
публицист,издател

ска, пънк, реге, политика, 
ракия, социални текстове и бал-
кански ритми - това е “Dubioza 
kolektiv”, която България познава 
и обича. малко повече от месец 
преди големия концерт на ексцен-
тричните босненци на 5 юли на 
откритата сцена на Aрена софия 
(столичен колодрум) в Борисовата 
градина по покана на “строежа” и 
Fest Team, “Dubioza kolektiv” идва 
в софия на кратка планирана про-
мовизита с елементи на изненада. 

Празнуване на кръгла годишни-
на - 20 години, откакто са на сцена, 
и актуален албум - “Agrikultura”, 
медийни изяви и импровизирана 
среща с фенове са сред планира-
ните от музикантите от Босна и 
Херцеговина активности за дните 
от 19 до 21 май в столицата. 

Шарената шайка гостува в ра-
дио Z-Rock за миниконцерт на 

живо в ефир на 19 май в следобед-
ния блок с водещ краси москов; 
вечерта участва в “Шоуто на Нико-
лаос Цитиридис” по БитиВи, а вед-
нага след телевизионната си изява, 
музикантите ще влязат в ролята и 
на бармани в “строежа” в една от 
най-силните вечери за клуба - пе-
тъчната. На другия ден “Dubioza 
kolektiv” ще се появи в сутрешните 
тв блокове, а следобедните часове 
са запазени за срещи с феновете 
им, случайни късметлии и нищо 
неподозиращи гости и жители на 
столицата. 

точна информация за часа и 
мястото на тези срещи - без подго-
товка и без предварителни билети, 
може и да се появи в интернет прос-
транството в социалните мрежи на 
бандата, “строежа” и Fest Team.  
а билетите за концерта на 5 юли 
вече се продават.

През месец май традиционно Изда-
телска къща “Хермес” и книжарници 
“Хермес” обявяват дни на българската 
книга. те започнаха на 11 май и продъл-
жават до 24 май - деня на българската 
азбука, просвета и култура и на славян-
ската книжовност. 

Българската книга става фокус на 
издателската програма и търговската 
практика на “Хермес” през целия ме-
сец. след “светът на надеждата” - пър-
вата книга от трилогията “солунските 
братя” на слав Хр. караславов, през 
май ще излязат “Има такава държава” 
от тони Николов и “Хълмът на данов” 
от Недялко славов. 100 книги от бъл-
гарски автори се продават с до 40 про-

цента отстъпка в електронната книжар-
ница “Хермес” - www.hermesbooks.bg.  
В кампанията се включват и книжарни-
ци “Хермес”, където при покупка над  
30 лв. клиентите получават подарък 
книга от български автор.

Водени от идеята, че е важно не само 
да се предлагат книгите на родните пи-
сатели, но и да се дава възможност на 
читателите да се срещат с тях, “Хермес” 
предвижда срещи със знакови имена в 
родната литература в софия, Пловдив, 
Варна, Бургас, Плевен, силистра, Враца 
и др. сред тях са Владимир Зарев, алек-
сандър секулов, Неда антонова, Георги 
константинов, костадин костадинов, 
Емил андреев, тони Николов и др.

Тенорът Марио Николов 
празнува юбилей
„ГосподинМаркиз,честитрожденден!”енасловът
наконцертаза60-годишнинатанаименитияпевец

СНИМКАЛИЧЕНАРХИВ

Дни на българската книга в Издателска 
къща и книжарници „Хермес”

„Dubioza kolektiv” с изненадваща визита в София 

СНИМКАFESTTEAM

тура. автор и водещ е на 
обичаното предаване “Ве-
чната музика” на БНт1.

тенорът марио Николов 
празнува на 19 май своята 
60-годишнина с концерта 
“Господин маркиз, честит 
рожден ден”, в компанията 
на именити свои колеги и 
приятели, и кани своите по-
читатели на това прекрасно 
музикално преживяване.

В неповторимата атмо-
сфера на сити марк арт цен-
тър в софия почитателите 
на красивата музика ще се 
насладят на изпълненията 
на изявения тенор и него-
вите приятели - специални 
гости в концерта на 19 май 
от 19,30 ч. са Валентина 
корчакова (сопран), киара 
Николова (цигулка), ма-
рия мутафчиева и миро от 
“мери бойс бенд”, марчо 
апостолов (тенор), Христо 
сарафов (баритон), квар-
тет “асгард”, симфониета 
Видин с диригент Петър 
димитров и още музикални 
гости, изненада за публика-
та, които ще го поздравят и 
празнуват заедно с всички 
присъстващи.

В програмата са включе-
ни едни от най-популярните 
произведения от световната 
оперетна класика, мюзикъ-
ли, емблематични канцоне-
ти и поп песни, превърнали 
се в абсолютни хитове.
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21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни
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23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март
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Откриват ви се възмож-

ности, които не бива да 
пренебрегвате - в работа-

та или в личния живот.

Отнесете се с разбиране 
към проблемите на близки-

те си, но не ги оставяйте 
да ви се качат на главата.

Не бъдете прибързани. 
Внимателно обмисляйте 
възможностите си, за да 
избегнете разочарования.

Опитайте се да бъдете 
отворени към всяко нещо, 
което може да ви е от 
полза. Само ще спечелите.

Днес ще се съобразявате 
повече със себе си и по-
малко с околните, затова 
работата ще ви спори.

Очертава се вълнуващ раз-
говор с човек, към когото 
не сте безразлични. Подхо-

дете внимателно.

Способността ви да ми-

слите бързо днес ще е от 
особено значение и ще ви 
донесе дивиденти.

Мерете си приказките, 
защото е възможно да 
кажете нещо, за което 
после да съжалявате.

Станете по-дискретни и 
учтиви. Пазете се да не 
попаднете на по-хитри от 
вас хора.

Не губете мярката в общу-

ването и не се поддавайте 
на ласкателства. Просто 
бъдете себе си.

Доброто ви настроение е 
заразително. Близките ви 
ще се радват на вашето 
внимание.

В движение и работа ще 
премине денят за вас. Ве-

черта прогонете умората 
с приятна компания.

овеН

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоуснадеждаивановаи
Стефана.Щерев

11.00 култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 телепазаренпрозорец
14.15 "книганакнигите"-анима-

ционенфилм
14.45 "Бу-Бум - дългият път към

дома"-анимационенфилм
15.15 "криминалните случаи на

пети"в"-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 Бнтпредставя:“петърСто-

янов. Свободният прези-
дент"

22.00 "данадживеешескобар" -
твфилм/51епизод/(16)

23.00 посветаиунас
23.25 "Сорьонен" - тв филм /8

епизод/(14)
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
Стефана.Щерев/п/

02.30 култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич/п/

03.30 туризъм.бг/п/
04.00 "криминалните случаи на

пети"в"-твфилм/п/

06.00 "тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30"предиобед"-токшоусво-
дещи десислава Стоянова
иалександъркадиев

12.00bTVновините-обеднаеми-
сия

12.30"комицитеиприятели" /п./ -
комедийношоу

13.30"Станибогат"/п./-куизшоу
14.30"огледаленсвят"-сериал
15.30премиера:"опасниулици"-

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.20"лицевлице"-публицистич-

но предаване с водеща
Цветанкаризова

18.00"Станибогат"-куизшоусво-
дещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00премиера:"опасноизкуше-
ние"-сериал,с.5еп.47

21.00 "ергенът" - романтично ри-
алити,с.2

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.30"татенца"-сериал,еп.108
00.20 "като на кино" - предаване

закино
00.30"Столичанивповече"-сери-

ал,с.9еп.4
01.20 "Скъпи наследници" - сери-

ал,еп.164
02.10bTVновините/п./
02.40"предиобед"/п./-токшоу
04.35 "огледален свят" /п./ - се-

риал
05.30"лицевлице"/п./

06.00 "Здравей, България" - су-

трешенблок

09.30 "на кафе" - предаване на

NOVA

12.00 новинитенаNOVA

12.30 "наследство" (премиера) -

сериенфилм

13.30 "остани с мен: Завинаги"

(премиера)-сериал

15.00 "не ме оставяй" (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 новинитенаNOVA

16.10 "пресечна точка" - публи-

цистичношоу

17.00 "Семейнивойни" - телеви-

зионнаигра

18.00 "Голямото преследване" -

телевизионнаигра

19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 "кошмарив кухнята" - ри-

алити

21.00 "единзадруг"(премиера)-

риалити,сезон4

23.00 новинитенаNOVA

23.30 "Частнидетективи"-сери-

ал,сезон1

00.30 "Черниятсписък"(премие-

ра)-сериал,сезон9

01.20 "рей донован" - сериал,

сезон1

02.00 "Ямата"-сериенфилм

03.40 "останисмен:Завинаги"-

сериал/п/

05.20 "пресечна точка" - публи-

цистичношоу/п/

10.00академияЗдравитал

11.00EuroTVShop

11.30моднафиеста

12.00 интересно със Славчо то-

шев

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15несестрахувай!

14.15Балотаж

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00Честноказано

22.00ГозбатанаБългария

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Балотаж

04.30Честноказано

06.30делници

в памет на свети апос-
тол андроник и неговата
помощницаЮния

Свети апостол андроник
принадлежи към лика на се-
демдесетте апостоли. той
повярвалвХристапо-раноот
свети апостол павел, на ко-
готосепадалроднина,както
свидетелстваапостолпавелв
посланиетодоримляни.

Свети андроник бил
епископвпанония -еднаот
големите южнодунавски об-
ласти на римската империя.
висториятанахристиянската
Църква панония е известна
катомястонапроповедниче-
скатадейностнаСлавянските
първоучители - светите рав-
ноапостоликирилиметодий,
нотойблаговествалпоцелия
свят.помощницавпроповед-
ническата дейност му била
преславнатаЮния.

андроник,заедносЮния,
умрялзасветазарадиХрис-

та, за да доведе мнозина до
познаване на истинния Бог.
той разрушил чрез пропове-
дта симногоидолски храмо-
веииздигналнаместатаим
християнскицъркви,изгонвал
нечиститедуховеотхоратаи
лекувал недъзите на немощ-
ните и болните. когато до-
шло време да преминат във
вечността, андроник и Юния
били удостоени от Господ с
венецанаапостолствотоина
мъченическияподвиг.

Житие на св. николай
софийски

Светивеликомъченикни-
колайСофийскиебългаринот
Янина(тесалия),синнабла-
гочестивитеродителимартин
иевфросиния.най-напредсе
научилдачете,аследтоваус-
воилобущарскиязанаят.Бил
умен,добър,красивистроен,
ноизбягалотродниясиград,
защото турците не търпели
християнин с такива добри

качестваищелинасиладаго
направятсвойединоверец.

дошълвСофия,николай
започнал добре да печели,
катонезабравялдапосещава
бедниидараздавамилости-
ня.Гражданитегообикналии
госвързалисъсзаконенбрак,
за да го задържат. но и тук
турцитемузавиделиинико-
лайтрябвалоотноводабяга,
сегапък врумъния, гдето го
взел в своята гвардия влаш-
кият войвода мирчо. обаче
жестокотоотношениенавой-
водатакъмсвояправославен
народгоотблъснало,алюбо-
втакъмсъпругатаидецатаму
говърналавСофия.

турците вече твърдо ре-
шили да го присъединят към
своята вяра. поканили го на
обед,всичкиизпилипочаша
турскишербет,носамонико-
лайзаспалдълбоксън.тогава
ходжата извършил над него
обреда на мохамеданското
обрезание. нещастният ни-

колайнеизлязълотдомаси
цялагодина,накраяходжата
гопредупредил,чезанапред
ще трябва да посещава тях-
натаджамия.николайтвърдо
муотговорил,ченещепроме-
нивяратаси.

много мохамедани били
крайно враждебно настроени
срещу християнската вяра и
изискали от съдията смъртта
на николай. в съда един оз-
верентурчингоударилпогла-
ватасдърво,челюститемусе
счупилиидяснотомуокоизля-
злооточнатакухина.нослед-
ващата нощ Господ изцелил
напълно страдалеца. на по-
следното съдебно заседание
съдиятанамерил,чениколай
еневинен.нофанатизираната
тълпагоизвелавънотградаи
го убила с камъни на 17 май
1555г.мъртвотомутялобило
изгореноипепелтабилараз-
хвърленаначетиритестрани,
споредповелятанакорана.

от мощите му била на-

мерена частица от теменна-
та кост, която отхвръкнала
по време на убийството, и
няколко обгорени костички в
пепелтаоткладата.теисега
се пазят в църквата "Свети
николай Софийски", издиг-
натаналобнотомумястоив
негова чест 300 години след
смърттаму.

Църкватапочитана17майсв.баташкимъченици.св.ап.андроник.св.мчкниколайсофийски.св.мчксолохон
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Гледайте

Футбол
Шампионска лига
по БТВ Екшън
22.00 ман сити - Реал м (1:1)
по ДиЕма спорТ 2
22.00 мидълзбро - ковънтри
по ринГ
сп по ХокЕЙ на лЕД
16.20 саЩ - австрия
20.20 канада - казахстан
по макс спорТ 1
тЕнис
14.00 "мастърс" в Рим
по макс спорТ 2
баскЕтбол
19.00 Цска - балкан
по макс спорТ 3
ВолЕЙбол
21.30 тренто - лубе Чивитанова
по ЕВроспорТ 1
колоЕзДЕнЕ
12.15 обиколка на италия 
(етап XI)

БФс обяви програмата с 
дати и начални часове за всич-
ки мачове от Първа лига до 
края на сезона. Последното 
“вечно” дерби Левски - ЦсКа 
е на 7 юни (сряда) от 18,45 ч. 
В него Левски е домакин на 
ЦсКа-софия. По регламент 
по същото време се играят и 
останалите мачове в Първа 

група: ЦсКа 1948 - Локо Пд 
и Черно море - Лудогорец. 
мачовете в другите плейофни 
групи ще се играят също по 
едно време, но на 6 юни. 

Финалът за Купата на Бъл-
гария ЦсКа 1948 - Лудогорец 
ще се проведе на Националния 
стадион “Васил Левски” на 24 
май от 19 ч.

СнимкаБТа

стотици хиляди Фенове на барселона приветстваха шампионския парад  
на любимците си, спечелили предсрочно предния ден 27-а титла на испания 

„Вечното“ дерби е на 7 юни

Лудогорец и ЦсКа ще определят 
шампиона на България в директен сблъ-
сък в събота от 20,15 ч. на стадион “Хю-
вефарма арена” в разград. Преди това на 
същия терен “орлите” надиграха Локо Пд 
с 1:0 в последния мач от I кръг на плейофи-
те в Първа група и събраха 77 т., с 1 пред 
ЦсКа. двата тима са недостижими и на 
теория от третия - ЦсКа 1948, който е с 
60 т., а до края има 4 кръга. 

Успеха на домакините донесе бившият 
ас на Ботев Пд Тодор Неделев (42) с де-
бютния си гол за “зелените”. 

Почти през целия мач “смърфовете” 
се бранеха и отправиха едва в края един-
ствен удар към вратата на шампионите, 
които пробваха поне 25 шута към рам-
ката на ветерана Илко Пиргов. Така фут-
болистите на Ивайло Петев вече мислят 
за голямото дерби с ЦсКа, а “черно-бе-

лите” гледат към своето домакинство на 
Левски.

Игор Тиаго (5) потърси далечния ъгъл 
на вратата, но Пиргов изби с глава в кор-
нер. след него Кайо Видал намери мрежа-
та му, но попадението бе отменено заради 
засада. Нов гол на бразилското крило не бе 
зачетен заради засада на сънародника му 
Тиаго. 

малко преди паузата Тиаго получи пас 
с гръб към вратата и намери връхлитащия 
Тодор Неделев, който порази целта. след 
почивката пропуски направиха Бърнард 
Текпетей, Тиаго и Кайо Видал. Видал пад-
на и в наказателното поле в 76-ата мин., 
а реферът Волен Чинков отсъди дузпа. 
след преглед на ситуацията с Вар отмени 
решението си и му показа жълт картон за 
симулация.

Едва в 87-ата минута сенегалското кри-

ло Бабакар дион пробва удар към вратата 
на сержио Падт, но топката излезе в аут. 

Наставникът на Лудогорец Ивайло Пе-
тев похвали футболистите си за мижавия 
успех.

“Трите точки са при нас и сме щастли-
ви от този факт. Лошото е, че изпуснахме 
много. Причината е изцяло в нас и тряб-
ва да работим. Всичко е в нашите ръце. 
Трябва да победим във всички мачове до 
края. Форсирах с Неделев, защото има 
малко тренировки. доволен съм от него-
вата игра”, каза Петев. според него тимът 
му има предимство пред ЦсКа за мача в 
разград.

“Играем на нашия стадион и пред на-
шата публика. При ключов мач между 
първия и втория ще ни даде голямо пре-
димство, ако победим. Надявам се да се 
поздравим с успех”, каза Петев.

XXXI кръг
ЦСКА - Черно море 2:0 1:0 Гарсес 

(79) 2:0 Линдсет (90+4); Лудогорец - 
Локо Пд 1:0 Неделев (42); ЦСКА 1948 
- Левски 2:2.
1.лУдОГОРеЦ 31 24 5 2 73:21 77
2.ЦСКа 31 24 4 3 59:14 76
3.ЦСКа1948 31 17 9 5 51:24 60
4.левски 31 15 10 6 40:16 55
5.Черноморе 31 15 8 8 36:29 53
6.локоПд 31 14 8 9 33:29 50

XXXII кръг: събота, 17.30: Черно 
море - ЦсКа 1948; 20.15: Лудогорец - 
ЦсКа; неделя, 20.00: Локо Пд - Левски.

ВторА ЛигА
XXX кръг
ЦСКА 1948-2 - Спартак Пл 0:0 изп. 

д: Шопов (с-41), диков (Ц-53); Витоша 
Б - Созопол 1:0 Крумов (78), ЧК: груев 
(В-33); снощи: Ботев Пд-2 - Лудогорец-2. 

РезУлтати

Лудогорец и ЦСКА 
в битка за титлата
Тодорнеделеввърна„орлите”навърхасдебютенгол

мексиканският вратар на бразилския атлетико морелия 
сантиаго Рамирес вкара феноменален гол от собственото 
си поле във вратата на селая в полуфинала на турнира 
клаусура в лига де Eкспансион. тимът му водеше с 2:1 в 
добавеното време и с общо 3:2, когато стражът хвана 
удар с глава на колегата си алисон Ревуелта, втурнал се 
да изравнява, и прати топката в празната му врата

световният рекордьор по плуване и единствен бълга-
рин, преплувал разстоянието от Европа до африка през Ги-
бралтарския проток през 2022 г., Цанко Цанков се завърна 
от саЩ, където е договорил участието си в световната ве-
рига за най-трудни плувни маратони в света Ocean 7.

Бургазлията ще плува на 27 август 37 км от остров сан-
та Каталина до Лос анджелис във водите на Тихия океан. 
досега няма друг българин, участвал в престижната над-
превара в саЩ, част от календара на световната федера-
ция по плуване в открити води WOWSA.

“Около 8 часа ще бъда във водата. Впечатлен съм от 
професионализма на американските специалисти, които 
отговарят за този маратон от санта моника до Лос ан-
джелис. Не спирам да тренирам в родния Бургас, като ре-
дувам плувания в Черно море и басейн. амбициран съм 
да завърша втория от общо седем най-трудни плувни ма-
ратона в света”, сподели пред БТа Цанко Цанков, пър-
вият и единствен досега българин, преплувал Бургаския 
залив през 2019 г.

№135 изхвърли 
Алкарас в Рим

Цанко Цанков ще плува 
и в Тихия океан

Сняг промени маршрута на Джирото

Квалификантът Фа-
биан марожан (Унг, 
№135) хвърли бом-
бата във II кръг на 
“мастърс”-а в рим, като 
победи с 6:3, 7:6 (4) 
Карлос алкарас (Исп, 
№2) за 100 минути. 

Унгарецът за първи 

път участва в основ-
на схема на турнир на 
аТП. Испанецът въ-
преки загубата ще се 
завърне като №1 в све-
та от понеделник. На 
1/8-финал марожан ще 
срещне 15-ия поставен 
Борна Чорич (Хърв).

Колоездачната Обиколка на 
Италия няма да мине в петък 
през връх Гран-сен-Бернар (2469 
м), който трябваше да бъде кул-
минационната точка на 106-ото 
издание на джирото, обявиха ор-
ганизаторите. Причината е нава-
лелият твърде много сняг.

Вместо през върха, разполо-
жен до границата с Швейцария, 
колоездачите ще преминат през 

тунел, който е 600 м по-ниско, 
и ще пристигнат в Кранс мон-
тана.

На връх Тре Чиме ди Лаворе-
до (2304 м) ще финишира 19-ият 
етап. Той ще бъде т.нар. “Чима 
Копи” през 2023 г. - най-висока-
та точка на състезанието в памет 
на бившия италиански шампион 
Фаусто Копи.

В последните дни валя много 

сняг в алпите и могат да настъ-
пят промени в третата седмица 
на Обиколката на Италия. Пред-
последният етап, който е бягане 
по часовник и трябва да приклю-
чи на Вонте Лусари, отсега при-
теснява организаторите заради 
климатичните особености на 
върха, висок “само” 1766 м, но и 
заради твърде тесния път, който 
води до него.


